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On December 2, 19h5, the phy51cal survelllance on Lischinsky disclosed *
that he was visited in his home on that date by a man identified as Herbert
Schimmel, 3604 linnesota Avenue, Southeast, iashington, D. C. Schimmel also
visited Llschlns\y at his home on December 3, 1945.

RESULTS OF INVLSTIGATION

Herbert Schimmel was formerly connected W1th the Tolan Committee on
Ligration of Hort was assoclated
during 1942.

In April of 1945, the records of the Credit Bureau in Washington, D. C.,
disclosed that Schimmel was emplcyed as a Consultant for the Kilgore Committee at
a salary of {5000 a year. 1t will be noted that Charles Krauer, a subject in this
case, was also connected with the Kilgore Committee at that time, and his iumediate
superior, as indicated by him, was one Herbert Schimmel.

in ud.u.tlal':y' J.c., _1.74), Ilerbert uCﬁ" mizel called Dr. nd.fi“:" Grundfest in
Rumson, Liew Jersey, concerning Grundfest's advise with regard to the selection
of advisers and consultants in connection with a bill to be introduced into
Congress. It will be noted that Dr. llarry Grundfest is reportedly engaged in
Communist activity. He was forrmerly employed by the lonmouth Signal Laboratory,
in Hew Jersey, in connectlon with radar exncrlments and has also performed
confidential war research at Princeton Uni

A
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On December u, 4_74), Solomon J.J_I.‘Dbﬁ.Lubl&J R.L,uh.,.:d.xuuu uy an unidentified
man, who had been residing with the Lischinsiky family since Decerber 2, 1945,
visited the apartment of Joel Jordon, 3618 - W Street, Southeast, uashlngton, D. C.
Gordon since 1942 has been reported by the Credit Bureau to be employed as the
Director of the Statistical Bureau for the Federal Lousing Administration. FPrior
to this employment he was connected with the Social Security Board from 1936 to
1942, Gordon was the subject of a Hatch Act investigation, the basls for which
was the fact that the Dies Comnittee report to the Attorney General listed the
narie of Joel Cordon, the Assistant Chief of the blVlSlon, Soclal Securlty Board,
&5 & member oI the -c'.:;u.l.ubuuu Committee for Democratic ru..b.:.u.u, and the american
League for Peace and Democracy. dAgeints of the ‘/ashington Field Office who viewed
the active indices of the .Jasnington Cormittee for Democratic Action noted that
the name of Joel Gordon did not appear therein. Upon interview during the Hatch
Act investigation, Gordon denied activity of an un-american nature, but refused to
sign the written statement furnished by him.

On Decenber 8, 1945 individuals believed to be Lir. and irs. Joel Gordon,
accompanied Lischinsky and the man previously described as residing at the
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Lischinsky hone and an unidentified woman, to a party in a Chinese restaurant
located at 20th and F Street, lorthwest, washington, D. C.

On Deceaber 8, 1945, Lisciinsiky and his sister, Lrs. ilandel, and the
man previously reported as residing at the Lischinsky home met a woman identified
as uiss Lollie Kasson, on the sidewalk in front of the UIRRA Building where
Lischinsky i8 employed. It will be noted that on the same day iollie Kasson,
3221 Vheeler Road, Soutiheast, tashington, D4y C., purchased a round trip ticket
to Cleveland, Chio, via the Pennsylvania Central Alr Lines, and departed for
Cleveland on that date. (il.ollie LassOn;yaccording to the records of the Credit
Zureau in Washington, D. Co5 il employed 1n the Department of Agricultwre, -
in tie var Shipping Administration, and in the Civil Service Comzission as a
Junior Clerk. According to the active and expired mexbership cards of the
wWashington Book Shop, ilollie Kasson, 1746 - K Street, lortiniest, had paid dues
in the iasiington Book Shop Association on .april 16, 1942, and was listed as a
member of this organization.

On December 12, 1945, Solomon Lischinsky, his sister, lirs. .iandely and
the unidentified man who has been reported as residing at the Lischinsky hore
since December 2, 1945, visited the residence of Harry S. Kazdoff, 3226 Ravens-
worth Place, Park Fairfax, Virginia, arriving there at 8:15 P.ll. and leaving at
approximetely 11:20 P.i2i. It will be noted that Herry Magdoff weas identified
by Elizabeth Terrill Bentley as a member of the Perlo group in Vashington, D. C.,
with which group Solomon Lischinsity, according to Bentley, was also active,

In connection witia this, a technical swrveillance maintained on the
Liazdoff residence on Decerber 1&, 1945, reflected that Lrs. lagdoff advised an
unidentified man as to the addresses of one Stein, vwho resided at 5750 LacArthur
Boulevard, dashington, D. C., and of Solemon Lischinsky. ci;'\}"




¢ HARRY S. I'AGDOFF rt/

alias Henry iagdoff

ALLZGATIONS CF INFORLANT

Elizabeth Terrill Bentley acvised thot approximately one or two-
months prior to the death of Jacob Golos in November of 1943, he told her
that he had recently rade contact with another group in ‘Washinston and
indicated that his contact with this group was arranged by Earl Browder.
Therealter, according to Bentley, Earl Browder In 194, arranged a meeting
for her with representatives of the group at the apartment of John Abt in
New York City.

Bentley stated, "On the date specified I went to the apartment of
Johnt Abt, was admitted by him to his apartment and there met four
indivicuals, none of whom I had ever seen before., They were introduced to
me as Victor Perlo, Charlie Krarer, Henry llazdoff and Edward Fitzgerald.
They seemed to know, at least, gencrally that they could tellr freely in my
presence and 1 recall sone conversation about their paying Communist Party
cues to me, as well as my furmishing them with Communist Farty literature.
There followed then a general discussion armong all of us as to the type of
information which these people, excepting Abt, would be able to furnish. It
was obvious to me that these peoprle, 1ncchln* Abt, had been associated for
some time and that they had been engaged in some sort of espionzge for Earl
Browder.m

According to Bentley, the group specifically discussed the informa-~
tion they would be able to furnish her and with respect to l'lagdoff, Bentley
advised, ".....l'agdoff, who had just returned from a period of apvroximately
six months hospitaiization, expected to return to tnhe War Froduction Board
but was uncertain as to what specifically he would be atle to furnish,...."

Bentley furnished information concerning the material which the
Perlo group actually supplied her ancd in this connection she stated that l’agdoff
gave rmeager information "that he was able to oblain through VWPB.®

¥ith respect to the background of lagdoff, Elizabeth Bentley advised,
"As far as Henry lagdoff is concerned, I have no knowledge of gis background,
but do recall that he, like Krarer, (referrlng to Charles krglkr, ancther member
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of the Perlo group) came to Washington in the early 1930's and is a
Communist Party member, It is my understanding that Magdoff 1s presently
employed in the Department of Commerce in Washington, D. C.®

BACKGROUND

Personal History

The records of the (PA regional headquarters, Washington, D. C.
reflect thalt Harry S. Magdoff and wife, Beatrice, are residing at 5721 Sherrier
Place, N.W., and indicate that Harry Magdoff was born in August, 1913, and
Beatrice lagdoff was born in February, 1913.

The records of the Selective Service Headovarters for the District
of Columbia reflect that Harry Samuel Magdoff was born August 21, 1913 and
was registered under the Selective Service Act with Local Board No. 3,
1740 Massachusetts Avenue, N.W., Order No, 1584, Records of Local Board No. 3
disclose that Hagdoff is presently residing at 3226 Ravensworth Place, Alexandria,
Virginia, that his former addresses have been: 4862 Conduit Road, N. W.,
Washington, De Ce; 5721 Sherrier Place, N.W.,Washington, D. C.

On April 2, 1941, Magdoff filed his guestiomnaire and it was therein
reflected that he had studied mathematics and physics at the City College, New
York City, and economics and statistics at New York University. In June of
1935, Magdoff received & B.S. degree from the Schccl of Commerce of New York
University.

At the time Magdoff completed the questionnaire, he listed his
employment s "Assistant Chief of Djvision, studying Civilian Requirements of
Defense.," He also stated that he was married December 30, 1932 at Chicago,
Illinois and is presently living with his wife, Beatrice.

In a supplemental questionnaire executed September 4, 1942, Magdoff
stated that he was the father of two sons, aged three years and five months; that

“he was appointed fChief of the Control Records Section of the War Production

Board." His salary was indicated by him as $541,67 per month.

In a questionnaire executed by his employer, maintained by Local
Board No. 3, Magdoff!s employment was described as "Economic Analyst, Chief,
Current Business Analysis Unit," salary $6750 per anmm, date entered present
position, July 4, 1944." It was stated that Magdoff serves as an expert analyst
and advisor to officials of the Depertment (Wer Production Board) upon the
fundamental problems arising from mobilization of the nation's resources for

total warj that Magdoff is responsible for the development of material and
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analyses needed by the department in discharge of its responsibilities on broad
guestlons on production, allocation of resources, inter-relationships of major
segments of the economy under war strains - anticipation of major bottleneck
and backward areas which retard national effort,

In the questionnaire complefed by ‘Harry uagdoff he listed the
following previous employment:

1940 ~ 1942 -~ WPA Statistice Divislon, Senior Economic Statistician,
July 4, 1944 to the date of questionnaire (April 16, 1945) - Bureau
of Foreign and Domestic Commerce, Chief, Current Job Analysis Unit.

“During the years 1940 and 1941, at the request of gidney Sherwood,
Assistant Secretary® the Advisory Commission to the Council of National
Defense, Washington, D. C., an investigation was conducted by the Bureau of
Harry dagdoff, an employee of the Commission,

The personnel files of the office of the Advisory Commission to the
Jouncil of Ratlonal Defense, Potomac Park Apartments, 2lst and C Streets,
"N.W., Weshington, D. C, reflected that as of Hovember 8, 1940, Harry Magdoff
resided st 4862 Conduit Road, N.W., Washington, D. Ce, and that he was born
on august 21, 1913, at New York City.

Magdoff indicated his education as follows:

ember, 1920 to June, 1926 - Conmerce Schools in New York City;
%nbe'r, 1926 through June, 1930, Evander Childs High School,

' Bronx, New York;
September, 1930 to February, 1933, City College of New York;
Februery, 1933 to May, 1935, New York University (B.S, degree in Economics)
September, 1939 through May, 1940, University of Pennsylvania,

The following employment was indicated by Lagdoff: ) I

September, 1932 through August, 1934, Premier Paint Company,
125 West 10lst Street, ljew York City, Office Manager and Auditor;
Cctober 30, 1934 to 194L, Silk Textile Code Authority, 110 Eest 4Oth
Street, New York City, Assistant to the Vice President of the
{ode Authority, Mr. Howard Haydon;
July, 1935 through March, 1936, unemployed due to & serious operation
" and a lengthy convalescent perioed;
April, 1926 till October 1, 1940, YWork Projects ddministration, National
Research Project, 1015 Chestnut Street, Philadelphia, Pennsylvania,

Peincipal statistician, -
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Effective October 1, 1940, according to the personnel files,
¥agaoff wzs appointed by the Advisory Cormission to the Council of National
Defense as Senior Econonic Statistician at a salary‘of $4600 per year at the
Ibpartment of Research and Statistics.

Recorus of the kvander Child High School, New York, discloscd that
Barry §. Megdoif was born August 21, 1913, ana that his rather’s name wus liax
Magdoif who resided at 2095 Creston Avenue,:New York City.

The recorus of the City College of New York disclose that Harry
Kagdofi attenced ine college from September 1930 to February of 1933,
transferring to New York University. There wus conuvained a notation that
llagdort had been suspended by the Board of Higher Education for a period of
iour weeks as a disciplinary measure. Dezn M. Gottschall informed that the
suspension of liagdoif came apout because of his activivies in a mock trial of
President Robinson and Director Linehan held on October 30, 1932 at the
Central Opera House in New York City. It appeared that twenty-one students
of CCNY were suspenoed because of their participation in this trial. Gottschall
stated that he recalled Harry Maguoff ana his brother, Samuel Yagdoff, and
that at the time of their atuvendance at CCKY they were bouwi cefinitely inclined
toward Conmunism. Goitschall also intormed that the lazdoffs ran around with
individuals known to oe Communists and that Harry Mazdoff was very active in
the Sccial Problems Club of the City College of New York, anicu club he
characverized as a Communistic organization.

It will oe notew thav the names of vhe twenty-one stucents suspenaed
pecause of their participation in the alore-mentioned mock irial wers checked
throuzh the ina.ces of the Nes York QOifice ana uwelve of these individuals were
iaentified as being memoers of the Comunist Party or reported to be engaged
in Communist activity. It was iurther noted that several who participated in
the mock trial were memvbers of the Abiaham Lincoln Brigade in the Spanish
Civil aar.

It will be noved that information contained in the personnel file ofg..
Harry lagdoff maintained by the Advisory Commission to the Council of National
Defense, indicated that he was employed by the Premier Peint Company. In-
vestig=tion conducted at Ne. York disclosed that this company was owned by

% Max lagcoff, the father of Harry Magdoff.

The persounel files of WPA in Pniladelpuia, rennsylvania, reilected
that at the time Magdolf wus employed, he gave as & previous place of em-
ployment during the period srom February, 1931 to January, 1438, one J.
Rubinsvein, 3451 Giles Piace, New Yorx City, a Real Estate Manane.
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Efforts were made to verify this employment with negative results,
Charles Fine, 264 West 40th Street, New York City, who was comected
with the management of the premises at 3451 Giles Place, informed that
this address was organized on a mutual commusl basis and that it was
a Mest of Communists.t :

Magdoff was employed as a Statistician at the National Research
Project, 1015 Chestrut Street, Philadelphia, Permsylvania, on April 8,
1936, at a salary of 82900 per annmum. Thereafter he received successive
appointments as Statistician, Senior Statistician and Principal Statistician
at $4,000 per annum, which position he held until September 30, 1940,

The personnel files maintained by the WPA reflected several letters
of recommendation by David Weintraub, the Director of the National Research
Project, Weintraub advised that he first met Magdoff in Washington, D. C.
sometime during 1935, and that during his association with Magdoff he had
exhibited no radical tendencies nor engaged in any subversive activities,

David Weintraub was reported to be a Commurd st Party organizer in
1920 during the period when he was & Research Assistant in the Research

N ol anmatad AT eathE me BWeele o
Department of the Amalgamated Clothing Workers Union,.

Cormmunist Activity

Mrs. McQuade, 49 East Cliveden Street, Philadelphia, Pennsylvania,
informed that she had heard from other tenants of this apartment where the
Magdoffs resided from January 1, 1939 to September 30, 1940, that Herry
Magdoff was a subscriber to the Daily Worker.

nCluded in the list of publications was the
View - Néw York" and the name Harry Magdoff,

Jasinskl as of November 7, 1945, was reported to be living at

1607 - 16th Street, N.V., Washington, D. C., and temporarily employed as an
official of the Polish Supply Mission under Dr. Ludwilk Eltold i?jchman, Polish
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delegate to the TNNRA Council. Jasinski allegedly wa
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Communist Political Association in May of 1945 and was for some period of
time active with the American Polish Labor Louncil as an Executive Director of
the Council and as Business Manager of its publication ¥The Outlook.®

a 'mnm'her

Jasingki is also known to be a close associate of leo Kreyceki,
President of the American Polish Labor Council, and it is known that

Krzycki during August of 1943 NAS idddiidiimbaeiocire 8 passport for

Jasinsid {0 go to

L

Description

The following description of Harry Samuel Magdoff wes obtained
from the records of Local Board No. 3, 1740 Massachusetts Avenue, N.W.:

Born August 21, 1913 at
New York City

Citizenship United States

Race White

Height 5t 11w

Weight 250 1bs,.

Eyes Brown

Hair Brown

Complexion Light




RESULTS OF ILVESTIGATION

Through a technical surveillance on the liagdoff residence, it was
determined on Decerber 10, 1945, that a woman named Lickey, who is believed
t0 be the wife of Solomon A. Lischinsky, arranged to visit Magdoff and his
wife at their apartment. The physical surveillance on Decexber 12, 1945,
determined that Solomon Lischinsl:yy, his sister, lirs. llandel, and an unidenti-
fied man who at that time was residing at the Lischinsky home, visited Harry
Kardoff on the evening of that day. It will be noted that Solomon Lischinsky
was identified by Elizabeth Terrill Bentley as being active with the Perlo
group in wWashington, D. C., with which group, according to Bentley, iarry
Yagdoff was similarly connected. A

On Decerber 12, 1945, the technical surveillance on the lagdoff \\\\\
residence reflected that Harry ¥agdoff was endeavoring to become an economist

for a group in Weshington, D. C., members of which are iilton Zisenhower, the
brother of Genersl Eisenhovier; william Iloyd Garrison and Judge Story. 6§4>lia
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VD UECEIDET L, 1740, i{c.xx.y Lﬁ.bdoff aCCG'ﬁpaﬂ.a.cd U"j' his wife attended

the showing of the picture "The House on 92nd Street" at the Center in Fairling-
ton, Virginia. One of the agents engaged on the physical surveillance was seated
in close proximity to Lazdoff. During the scene in the picture where secret
writing was being brought out on a postage stamp, Beatrice lagdoff inguired of
Harry Magdoff, "Do you do things like that?® According to the agent, Harry
Yazdoff made no reply, and it was not knovin whether or not Beatrice wes referring
to the activity on the screen.

The technical surv ce maintained on the Lagdoff residence on
December 14, 1945, re**ected that lrs. Harry lagdoff was active in the League

of \iomen Voters, and that she together with Lrs. Bernard Redmont were expected
to attend a meetingz of that organization on that day. 3Bernard Redmont was
identified by Zlizaebeth Terrill Bentley as one who furnished her with Governuent

information for the use of the Soviet Union.’ W
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On December 12, 1641, this same source advised that lirs. Lagdoff
infermed a men whose 1dent1ty was not known as to the addresses of one Stein,
who resides at 5750 Kachrthur Boulevard, and Solomon Lischinsky, vhose address M.,
was given by Yrs. lazdoff as Fort Davis Street, Southeast, Fairfax Village.
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Re: GEORGE N. PERAZICH /d/

TIONS

i

Elizabeth Terrill Bemtley advised that shortly before the death of
Jacob Golos in November of 1943 he told her that recently he had made contact
with another group in Washington and indicated to her that his contact with
this group had been made by Earl Browder. £arly in 1944, at the request of
Earl Browder, tlizabeth Bentley met with representativea of this group, identified
by her as the "Perlo group", in the apariment of John Abt in New York City.

Elizabeth Bentley stated that subsequent to this meeting she lesrmed
that ",...there were three other persons identified with this group; namely, Sol
Leshinsky, Harold Glasser and one George, whose last name I cannot recall, but
which I believe ends in tvichk!'.® Bentley subsequently identified the George
referred to as George Perazich and stated that he "was employed during this
period in what I believe was the Yugoslavian Section of UNRRA and, accordingly,
he had access to considerable data canceming that cowntry. The information

supplied by George was, as I recsil, principally concemed with UNRRA activities

or contemplated activities in Yugoslavia. I believe he would make notations
on material he believed of value and thereafter report it to Perlo who would
type the data., I recall that sometime in the fall of 1944 Ceorge proceeded to
Yugosiavia, via Egypt, for UNERA, and I remember mentioning the irip to my
Russian contact, either Bili or Jack, who indicated that he would make arrange-
ments for George to be contacted either in Egypt or Yugoslavia." Bentley stated
that she had no further knowledge as to whether such contact was in fact made,

In respect to the background of George Perazich ch, Bentley adviged,
"This indiviaqu s bomn in Yugoslav:a.a and is natura.l.ized American c:.tizen.
I have no further information concemming his background and, as far as I know,
he is still in Bgypt or Yugoslavia, as set forth above. He is a Communist
Party member."

BACKGROUND

Mr, Fred Parker, Chief, Investigations Unit, UNERRA, Washingiom, D. C.,
advised that George N. Perazich is presently in Yugoslavia and is expected to
return to the United States within a short time, Perazich wlll stay in the
Ihited States apparently one week or ten days and is then expected to retumn
to Yugoslavia. This source noted that the UNRRA allotment records reflect
that the wife of Perazich, Mrs. Amelia Perszich, is presently residing at
Route #2, Box 162, Dinuba, California.
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The files of UNRRA disclose that Ceorge N. Perazich, 45 North End
Terrace, Bloomfield, New Jersey, was bormm Aprii 20, 1905, in Yugoslavia. His
father and mother were also bom there. It 1s noted that the UNGRA files do
not confirm the fact other than by statement that Perszich is an American
citizen.

In applying for his position with UNRRA, Perazich listed the follow-
ing as business references: David Weintraub, former director Nationai Research
Project, Foreign Relief and Rehabiiitatiom, State Department, Washington, D. C.;
It wiil be noted that Weintraub has been reported to the Bureau as a Communist.
Bert H. White, Vice Presiaent, Liberty Bank, Buffalo New York. Porter H, Evans,
Department 9910, Western Electric Company, South Kearny, New Jersey.

In addition, Perazich listed the following as perscnal references:
0. E. Klesiing, Chief, Census of Mines, Commérce Department, Washingtom, D. C.
Professor B, i, Woods, College of Engineering, University of California, Berkeley,
California. Dr. Franklin Coopery Research Director, Haskins Labcratory, New York,
New York. ;

N\

The records of local Draft Board No. 612, 1441 Hertel Avenue, Buffalo,
New York, reflect that George N. Perazich, 23 North Drive, Buffalo, New York,
registered under the Selective Service and Training Act on October 16, 1940,
that he was assigned number 1477 and serial number 951, At the time of his
registration, Perazich gave his employment as the Research Advisory Board, Liberty
Bank Buwilding, Buffalo, Mew York.

On April 12, 194), Perazich filed his questionaire with the board,
Intormation contained thereon reilected that he possesses Social Security Number
that he' attended the University of Caiifornia kngineering School
for five years and also attended the Whartan bchool ot Finance, University of
Pennsylvania, for one year,

In this gquestionaire Perazich stated tnat he was married cn Qctober
19, 1933, at San Francisco, Califormia, and that his family consisted of wife,
Amelia Perazich, age twenty-eight, his son John, one month old in March of 1941
and his son, name unknown, borm in August, 1%42. According to the questionaire
Perazich registered as an alien and possessed aiien registration mumber 4809933,
and until the time he filea his questionaire (April 12, 1941) he had not filed
United sStates citizenship papers.

On September 17, 1942, a postal card was received by Local Board 612,
postmarkea from Buffalo, New York, from Perazich stating that he had a 5
borm and adding that he haa received his United Staves c¢itizenship. w

On December 14, 1942, Perazich indicated a change of address’to 45
North End Terrace, Bloomfield, New Jersey. On August 5, 1944, Perazich re-
quested permission to leave the United States, aavising that he intended to




visit the Balkan area as an employee of UNRRA and that the nature of his
business was confidential, A communication dated August 3, 1944, received
from the Chairman of the Selective Service Committee of UNRRA, Francis B.
Sayer, noted that Perazich was assigned to the Balkan area as Director of

Displgced Peramns for UNHEA.

The personnel files at UNRRA disclose the following information
contained on a typewritten page furnished by Perazich, "Upon graduation from

'I'hn Navzal Annr]am, Yugeslavia’ I =as e‘mmnwlv}red as -n*1nﬂ and Juﬂi“; Ufﬁvwa

on merchant ships and travelied extensively for two years., During this time

I lived for short periods in Holiand, Turkey, Italy and South America (Colombia)
where I had the opportunity to become acquainted with severzl European languages
of which I speak, read and write Serbian and Italian and have reading knowledge
of Spanish, French and Russian.®

"] attended the University of California between 1926 and 1933 and
obtained a B.S. Degree in engineering. «scel have graduated from the Warton
School of the University of Pennsylvania — labor relations, labor history
and advance statistics. During the past year I completed a course in perscnnel
admimstratim at the University of Buffalo.®

In this same statement Perazich advised with respect to his
experience as follows: ®October 1942: Planning Engineer, Western Electric
Company, handling engineering and design problems of subcontractors supplying
parts for radar equipment, investigating and approving substitutions in materials
a.nd equipment doing liaison work between the 8ignal Corps and the Bell Telephone

LFHUL ] IJVJ. .I-UD.

"dugust 1940 — October 1942: Research Director and Engineer, Research
Advisory Service (a technical and economical research organization maintained
by fifteen leading banks throughout the country)s +... &cquainted with many
important industrial programs for postwar reconversion,

¥November 1935 « August 1940:; Executive Research Director, Naticnal
Bureau of Economic Research and the National Rasearch Project. In cha.rge of

& dvision that surveyed the *ﬁ‘i‘d‘;ical and economical performance of over 100

industrial establishments,....”

"August 1934 = June 1935; Research Director, Univeralty of California,
Department of Economics, szperviaad & research project on the history of
economic and theoretical developments of the United StateSeess.”
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© The investigation conducted August 25, 1945, at the Unlversity of
California reflects that Perazich entered the University on August 25, 1943
en oredentials of the Royal Nautical School in Kantor, Czechoslavaklia, Perazich

) Wu B.S. Degree on May 11, 1945. ‘-

The URRRA file disclosed that Perazich was first employed by that
organization on November 8, 1943, as an industrial specialist, Forel gn Economic
Administration and UNRRA at $5,600 per annum, At the present time he is
director of Industrial Rehabilitation, Industrial Rehabilitation Division,
Yugoslavian Mission, which appointment he received on July 1,1945, and which
position carries §7,375 per annum. '

The file discloses that during the course of his employment with

UNRRA, Perazich has been reported by his superiors as being highly egotistical

and probably unsuited for a posit.ion wth UNRRA. In November of 1944, Perazich
was serving in the Balkan Mission &t which time his brother, shose name was

not given and whom Perazich had not seen in 22 years escaped with eight others
in a small boat from Yugoslavia, Four of the party were arrested and Perazich
entered the camp where his brother was dstained to see his brother and intercede
for them. It was reflected that mall of the men were definitely anti~partisan
and all of the party had received money from anti-partisan funds.*

Perazich was repremanded by UNRRA officia.l.s for his actions and
was ordered not to discuss UNRRA policy matters with any members of the Yugo=
slavian delegation., It is noted in the UNRRA fils that his superiors suggested
that Perazich be removed from the Balkan Mission, but on reconsideration he was

given another chance,

Wm_/ COMMUNIST ACTIVITY
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Fred Parker, the Chlef of the Investigation's Unit of UNRRA at
o Washington, D. C., advised there were allegations made that he, Parker, was
hiring certain politieal groups to work for UNRRA. Parker said that there
was alsc some question as to Perazich's political beliefs., According to
Parker, this information was passed on to Perazich's superiors, but apparently

no action was ever taken,
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RESULTS OF INVESTIGATION
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¥r. Fred Parker, Chief, Investigztions Unit, UiRRA, has advised
that Perazich is presently in Yugoslavia and is expected to return to the
United States within a short time. According to Parlzer, Perazich will be in
this country for approximately one week to ten days and is then expected to
return to Yugoslavia,

On Decenber 1 é from the Washing

advised t




Re: MARY WOLFE P with aliases
Mary Watkins P.rice, Mary Price

ATLLEGATIONS OF INFORMANT -

Elizabeth TerrillL Bentley has advised:
Viarh 4!

uAt about th:i)s' time he informed me he (Jacob Golos) was very interested
in the articles that Walter Lipoman was writing and the friends he had, and any
information he might be in possession of. He also informed me he was
acquainted with one Mary Watkins Price who at that time was the secretary
of Walter Iippman. He informed me Mary Price had agreed to furnish him
all the information she could obtain concerning the type of material
Lippman was writing and other information concerning Lippman's activities.
He then informed me he would introduce me to Mary Price. At about that
time we went to Schrafft's at 13th Street and 5th Avenue, New York City,
where he introduced me to Mary Price. At this time I was introduced to
Mary Price as Helen. Golos was known to Mary Price as John., Mary Price
was furnished my correct name and address. She was told that this name
and address would serve as a cover and the party to whom correspondence
was directed would forwerd it to Helen if it bore Mary Price's return name
and address. In the letters she would write, Mary Price would explain
when she would arrive in New York and where she would stay. She would
stay with one of her sisters or brothers in New York City. It was then
arranged that we would get together every two weeks and that we would
glternate; one time T would go to Washington and the next time she would
go to New York. She furnished me with her Washington address and tele~
phone number and I recall that a short time thereafter I went to Washing-
ton, D. C. and met her in her home. I recall that she lived on Olive
Avenue in Georgetown in Washington, at this time. On the occasion of this
first visit she gave me a large envelope which I know contained copies of
letters which were correspondence between Lippwan and people he was con-
municating with., I gave this envelope to Golos.

"I recall that about two weeks after this first meeting, Mary
Price informed me she would be in New York City on a certain day. She
did come to New York City and I then telephoned her and made an appoint-
ment for her to see CGolos. Subsequently, however, on the occasions of
Mary Price's visits to New York Iwould accompany Golos when they met
arnd she would turn over the material to him.

Thls arrangement continued with hardly any interruption until
December, 1942, when Mary Price became quite 111 and came to New York City.
In April, 1943, she returned to Lippman's employment and the passage of in-
formation continued as previously until June, 1943, when she resigned her
position with Lippman.®
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- . Elizabeth Bentley also advised that she was seeing Mary Price in
Washington, D. C., at about the tims Robert Miller moved to Washington and
that Jacob Golos instructed her to also contact lMiller for any information
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Elizebeth Bentley informed that she established contact with

Maurice Halperin and Willard Park in Washington, D. C., and that after her
first meeting with them she &id not ask them for any informetion coming to
their attention in the course of their Govermmental dutieas. Acoording to
Bentley, "Some few weeks later Golos made one of his very infrequent trips
to Washington, met Halperin and Park at the home of Mary Price and apparently
made arrangemsnts with them on that oocasion to be supplied by them with

ertain information to which they had access in their respective offices.

*Although I was in the Price home at this time, I was not in
their immediate presence during their conversation, having been told by
Golos to take Mary Price into the bedroom and occupy her attention while
Golos and the men had their discussion.

"After this meeting Halperin and Park begen to supply Golos
with various information and made it available to him by giving it
Mary Price, from whom I would take it on my trips to Fashington, Thia

- arrangement continued for a few months, at which time Mary Price became

111 and their information came directly to me from them.

"Hith respect to the type of information being made awailable
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by Halperin and Park, it is my recollection that Park was abls to supply

only throw-aways end rather inconsequential data from the CIAA and the
contributions were not of much value, Halperin, however, delivered to
Mary Price and later to myself mimeographed bulletins and reports pre-
pared by 0SS on a variety of topics and also supplied excerpts from
State Department cables to which he evidently hed access. Halperin's
contributions were gratefully received by Golos, who appeared to attach
considerable importance to them,

"Ancther individual with whom I became acquainted during the
latter part of 1942 was Msjor Dumcan Lee, My first knowledge of him
came from a remark by Mary Price at the time when she was in New York
in 1942 that she was ettending a party in New York City givemn by Duncan

Lee, a friend of her sister, Mildred.

[~

"In 1942 Mary Price mentioned to Golos that Lee was going to
Weshington, D, C., with General Donovan in 0SS and she asked Golos
if he were interested in lee. Golos replied that of course he was and
delegated lary to handle him, Mary did proceed to take care of Lee who

was given an army commission direc‘hly upon entering 055, but his con-
tributions were not particularly voluminous or walusble and Goles decided
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"it would bs better if I wsre to meset Les and determi

of his duties and the type of information coming to hi
Accordingly, through arrangements made by Mexry Price, I met Lee in Weshing=
ton and he told me he was in an advisory capacity to General Donovan, and
it was apparent that he was cognizant of most of the material directed to
General Donovan's attention,

"It is my impression that at this:time Lee, who had been a Com=
munist Party member in New York City, was of the impression that the in=-
formation he had been giving Mary Price was being delivered to Earl Browder
but in subsequent conversations and from remarks which came to my attention
later as heving been made by Lee, I believe that after awhile he realized

that such information was actually destined for Russian Intelligence."

Bentley also furnished information regarding one Helen Temney, who,
she stated, supplied Golos with Govermmental information while Tenney was
employed with 0SS in Washington, D. C. With particular reference to Mary
Price, Elizabeth Bentley advised that when Helen Tenney secured her position
with 0SS in Washington during the late summer of 1943, she took over the
apartment of Mary Price, which, to the best recollection of Bentley, was
located at 2038 I Street, N.W., Washington, D. C.

Elizabeth Eentley also gave information concerning Hichael

Greenburg {or berg), who, she said, was associated in scms oapacity in

Washington with Lauchlin Currie, Bentley advised:

"I never met Greenmburg, nor, so far as I know, did Golos, but his
information was passed by him to Mary Price, from whom I received it., It
is my recollection that his services wore enlisted when Mildred Price suggested
to Golos that he might be of use and thereafter appropriate arrangements were
offected by Mildred so that Greenburg would relay information to Mary.
Greenburgts activities, to the best of my recollection, continued probably
until September, 1944, at which time Mary, at my suggestion, had dropped him,.
I believe Mary Price at one time mentioned to me that Greenburg was a Come
zmunist in England. I have no specific lmowledge of his Commmist Perty
activities in the United States except I do recall Mary Price's attempts

ococasionally to collect Commnist Party dues from him,"

"In connection with my association with Mildred Price, who
incidentally, is now Mrs, Harold Coy, I recall first meeting her in about
June, 1943, I, of course, knew lMary Price prior to this time and, as I have
stated above, was in quite close contact with her. I knew that she had a
sister Mildred, but it was not until the summer of 1943 when Mary went
to Mexico, that she introduced me to Mildred, As & result, I had contacts
with Mildred Price in determining the whereabouta and other activities con-
cerning Mary, who was in Mexico at the time,"
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Elizabeth Bentley furnished information concerning her assoclation
with & group in Washington identified by her as the Perlo Group.

"It is my present recollection that on the occasion of my meeting
these pecple in the Abt apartment I had never heard of eny of the other
menbers of the group. It wes arranged at this meeting that a representative
of this group would collect such information as the various members were
able to secure and would deliver it to me at the apartment of Mary Price
who was residing at that time at 207 West 1lth Street, New York City.

It was agreed that when a member of the group desired to meet me in New
York, I would be notified by Mary Price, to whom the group would write
and give the date of the visit., If any changes were made in case a
meoting had been fixed for a particular date, Mary Price would be apprised
thereof by letter and would accordingly inform me. No partloular member
of the proup was delegated to be the traveling representative but rather,
anyone of them who happensd to be making & business trip to New York or
had sufficient free time to travel, would bring the data up."

In connection with these meetings with members of the FPerlo Group
at the aparitment of Mary Price, Elizabsth Bentley sald:

"I would state that between the spring of 1944 and December, 1944,
when I disassociated myself from these activities, that I met a member or
members of the Perlo Group in New York City approximately once every two or
three weeks, slways at Mary Price's apartment., There were, however, ocoasions
when these individuals were away on vacation and I might not see them for
some extended period,

"7ith reference to the individuals of the Perlo Group who I
met at Mary Price's apartment and who twrned over information to me, I
would state that Victor Perlo represented this group in mestings with me
more often than the other members of the group; Fitzgerald about four or
five times; Kramer ebout three times; and Rosemberg and Theeler once each,™

Elizabeth Bentley furnished information regarding her Russian
contacts in the espionage organization described by her.

One of these contacts was lmown to Bentley by the neme Catherine,
Bentley related that on one occasion she mentioned to Catherine “about Mary
Price being in love with Henderson (Donald Henderson) and Catirerine seemed
very startled by my statemsnt but said nothing,"” '

According to Bentley in November of 1943 Catherine introduced her
to & man referred to as "my new boss,” On the occasion of this meeting, the
man, who gave his name only as "Bill",™nstructed me that he would receive
from me such material as I collected and made demands that I turn over Mary
Price to him, and I, of course, rejected this demand,"




|I'

&

]

SECR

Elizabeth Bentley's Russian contact, according to her statements,
who succeeded "Bill™ was one "Jack", In this connection, she advised that
on her second meeting with "Jack", "he talked to me concerning Mary Price
and made en effort to have me turn her over to him, I became somewhat
Incensed about this and definitely told him that Browder had turned Mary
Price loose and that he would not be able to obtain her services,"

i

With respect to "Jack", Bentley informed that he gave her instruc=
tions to purchase Christmas gifts for the people who were furnishing her with
information and that one of the persons to whom Elizebeth Bentley gave a gift

on "Jaok!s" instructiona was Mary Price.

Shortly after Jume of 1944, Elizabeth Bentley stated that Earl
Browder informed her that he wanted to meet some of the pecple whom she had
besn contacting and shortly thereafter he did in faoct meet Mary Price and
Joseph Gregg at the former's apartment in New York City. Bentley advised:

®This, to my knowledge, was the first time Mary Price had ever met
Browder. I lef't Mary's apartment shortly efter I brought Browder there and
mida the introduction between her and Browder, and returned an hour or so
later, bringing Gregg with me., Mary and I went into her bedroam and she
told me that she had informed Browder that she wanted to get out of the
¥hole business and that he had said he would think it over and let her
know, A few days later Browder told me that he had decided to let Mary
Price get out of the business and I was to inform her accordingly.®

BACKGROUND
Bugene Be Snyder, 207 Weat 1llth Street, New York City, has advised
that Mary Price is presently residing in Greensboro, North Carclina, that
during the week of November 26, 1945, lMary Price had made plans to visit
with friends and relatives for a short time in Burlington, North Carolins,
and that on or about December 1, 1945, it wes her intention to return to
her residence at 207 West 11lth Street, New York City.

According to a technical surveillance, Mary Price, as of December 10,
1945, was residing in Greensboro, North Carolina, and expected to return to
New York City about Christmas time of 1945, The Charlotte Field Division
advised that her address in Greensboro, North Carolins, is 903 Courtland
ftreet, and that Mary Price is the secretary-treasurer of the North Carolira
Committee of the Southern Conference for Human Welfare with offices at
235 North Green Street, Greensboro, North Carolina,

Mary Price originally began her amployment wilth the Southem
Conference for Human Welfare on August 13, 1945,
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It will be noted that the So mm Conference for Human Welfare 1s
an organizetion active in fighting against the poll tax, and is active in
interracial problems and in the improvement of southern labor conditions.

In addition, the organization favors the establishwent of a permanent Fair
FEnployment Practices Commission, At an Exscutive Board meeting July 3, 1945,
2 plan of the Washington Committee for the Southern Conference of Hmnan Yelfare
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"Suggest also the further addition of a *Surplus Profits' Suboommittee with Dr,
Gregory Silvermaster as Chairmen,”

Personal History

e N ——————r————
w——'—' ‘
¢ A fiows item which appesred in the publication "Office and Professional

News" dated March, 1945, stated that lary Price had been appointed Director of
the Legislative and Eduoational Department of the United 0ffice and Profes-

™ slonal Workers of America., The same article stated that Mary Price hed been
) Vice President of locel 16 of the UOFVA d had worked on the staff of the

- "office and Professional News,™
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Rugene B, Snyder, who is identified above, advised that Mary Price,
according to her stetements, was in Mexico fram lhy, 1945, to July, 1545, on &
business trip for the publication "Business Week,"

A report received from the Credit Bureau at Washington, D. C., dated
September 4, 1940, advises that a Miss Mary Price, 2434 Pennsylvania Avenue,
N, W., Apartment 4, oeme to Washington fram 3 West 15th Street, New York City
and had resided in Weshington for approximately 1 year at the Pennsylvanis
Avenue address with one Miss Virginia Payne, The report stated that lary
Price was the secretary to a Mr. Lichtman {believed to be Lippman) and
divides her time between New York City and Washington, D. C.

A credit report from the same source dated December 18, 1942, r

flected that Mary W. Price resided at 2038 I Street, N. W., and had been

at that address sinoce May 19, 1942, and previous addresses were indicated to
be 1905 Kalorama Road, N, W., from June, 1941, to May, 1942, and at 2921
Oliver Street, N, W., renting fram a Miss Virginia Payne from September 15,
1940, to July 1, 1941, The eredit report stated that as of December 18,
1942, Mary Price was employed by the Washington office of the New York
Herald Tribune in the Natigpal Press Building and that she was the stenographer

\fbr alter A, ~1628" 35th Street, N. W., who mainteins a local contrect

for the New Vork Herald Tri bune, The aredit rnpnv-'l- gtatad that she had been

enployed in this capacity for approximately three years at $50 per week and
that formerly she was employed in New York City by the New Yorlc Herald Tribune
for the approximate period of ten years.

La Brent Colbert, colored, & mail carrier who delivers to the premises
et 2038 I Street, W. W., advised that Mary Price had moved from there approxi-
metely six months previously and had indicated & change of address to 207 West
11th Street, New York City. This source stated that the apartment of Mary
Price in Washington was teken over by a Miss Helen Tenney.

On November 27, 1943, o loyealty and character report was prepared
by the Office of the Provost Marshal General, Army Service Forces, Wer
Deperiment, on Mary Wolfe Price, 2038 I Street, N. W., Washington, D.C.

The report indicated investigation regarding the subject was not completed
because it was discovered Price hed teken a position with™Business Week"
magazine in New York City and wes not available for Govermment employment,
Investigation that was conducted, however, verified the education, sub-
stantiated her birthplace and date and determined that the employment listed
on her Persomel Security Questionnaire was accurate, During Pricets employ=
ment by the New York Herald Tribune, it was stated she served as Secretery
to Walter Lippman,

Cne reforence advised that Price, whlls employed with E. P. Dutton
Company, New York City, was "outspokenly an exponent of Communism," The

loyalty report also shows that a letter fram the Um.versity of North Carclina
stated that Price, while in attendance at that school, was interested in
"leftish" movements, The informant at the University of North Carolins also
stated that Price reportedly had returned from & trip to Russia with great
enthusiasm regarding certain aspects of Soviet life,
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The University of North Ca.rol also edvised, according to the
1ovalty report, +that tha gnhinn'l- attemdad the Womanls Collega under the nmme

;?l—!-ar} Watkins Price rather than Mary Wolfe Price and comparison of birth
information and parentst names indicated to the investigating agent that the

two were identical,

Communiast Baokg;'omd

Mary Wolfe Price is the sister of Mrs, Harold Coy, nee Mildred Price.
¥ildred Price, who taught at Commomwealth College, Mena, Arkansas, in 1535 and
was reported in 1941 to have been engaged in research or "secret service" work
for the Communist Party for over ten years, was last indicated in Rovember,
1944, to be residing at 420 West 118th Street, New York City. HMildred Price
was listed in May, 1944, as executive secretary of China Aid Council, Her
husband, Harold Coy, reportedly alsoc taught at Commonwealth College and was
said to be & Commmist. Hie last reported employment wes in May, 1944, with
the New York Deily News,
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Both Mildred Price and Mary Price, possibly the subject and her
gister mentioned above, in 1937 and 1938 were writers for Federated Press, a
labor news agency in the United States known to have had many Communists on
its staff,

In 1940 the name of Miss Mary Price, 2434 Pennsylvenia Avenus, N. W.,
and the name of Miss Mildred Price, 1612 K Street, N, W., appeared as members
— on the index card system of the Washington Committee f'or Democratic Action,
In 1941 an index meintained in the headquarters of the Socialist Party in the
District of Columbia under the label "Capital City Forum™ conteined the name
of Mary Price, 2404 Pennsylvenia Avenue, N, W.

An sddress book ks

CI comLe : > . e
b” D, C. It is noted that th:.s is :i.n a.ll proba’blhty Ha.ry Woli‘e Pr:i.ce mamuch
as 1905 Kalorama Road, N. W., was given as an address by that individuel in
her U. S. Armmy Personnel Security Questionneire mentioned previously,

In a conversation on April 22, 1543, at New York City, between Jake
Epstein, presently the head of the Waterfront Section of the Communist Party,
and another individuael whose identity is unimown, Epstein was asked if he had
anyons in mind who he thought should join the Party, Epstein replied that
the only new one was Mary Price who had just joined., It is not kmown whethsr
- this Mary Price is identical with Mary Wolfe Price, although it ia to be
( noted that the RIG loyalty and character investigation mentioned earlier was
" not completed in November, 1943, because it had been determined that the
subject had accepted a position with "Business Woek™ Magazine in New York City.




It is to be noted that Donald Henderson is National President of
the Food, Tobacco, Agricultural and Allied Forkers Union of America, CIO,
with headquerters in Philadelphia, Yt?is Imown to this Bureau, that Henderson
ie closely associated with important Commnists and ie probably e megber of the
COmmm:Lst Party. Vo

The Viaghington, D. C., telephone book
emmett a8 residing at that eddress, Thomas B. Bennett is
identical with Thomas Browne Bermmett who was the subject of an applicant
investigation for the Office of Energency Menapgement., He was en applicant
for the position of Assistant Information Ressarch Technician, {.E.M.

Bernett's Govermment employment includes:

U. S. Coast and Geodetic Survey, 1932 - 1934,

Federel Emsrgency Relief Administration, 1934 - IS5, P,

Work Projects Administration, 19356 - 37, %
Naticnal Youth Administration, 19540

Militery Supply Section, Army Engineers, War Department, 1940 - 41,
Information Division, Rural Electrification Administtation, St

Iouis, Missouri, 1941 = 42,

During part of the year 1937, Bennett served with the 17th Battalion,
16th Brigade, Spanish Republican Army, Albacete, Spain, as an embulance driver,
riflemen and machine gunner, He stated he had been wounded and his selective
service file, which showed he was 4=F, confirmed war wounds on both thighs.
Bemmett i1s sald to be a member of the Veterans of the Abreham Lincoln Brigade.

On December 16, 1943, Bennett was interviewed in comection Witk &

Hatch Act investigation, stating he was then employed as News Editor in the
Foreign Service Division of 0.W.I.
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Bennettt's first wife, Lillian Benm&tt, whom he divorced, has admitted
being & Commmist Party member; she stated that she agreed wholeheartedly
with its principles and had dropped her membership in the State of Washington
not because of any gquarrel with its principles, but because of the locel
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mnett had attempted to enlist him as & volunteer in the

' B
‘ qu yalist Army in Spain and that Bennett had told him he had connections with
i b,)L the Russian Embessy.

Count Alfred Krzybski, 1252 Eest 66th Street, Chicago, Illinois, an
agent of Russian Intelligence during World War I end Director of General
Semantics Institute, Chicago, which Bennett had attended in 1941, stated that
Bemett was a firm believer in the absorbtion of more power by the Federal
Govermment during the course of World War II. He said that Bermett would not
be dangerous while the United States was involved in the war, but would not
miss any opportunity to air his beliefs to his fellow employees and this was
one of the reasons for his securing employment by the Goverrment,

The address book of George Henri Anton Ivens, with aliss Joris
4 Ivens, reported Soviet agent, who recently went to the Netherlands East Indies
as film commissioner for the Dutch Govermment, contained the notation "Pre-
view Theater, 1600 Brosdway, New York (liary Price.)® Ivens, while in the

= United States, before his departure for the Netherlands Bast Indies was in

contact with Soviet officials and espionage agents,

In this same comnection, during & portion of the investigation
involving Brendon Films, Incorporated; Internal Security -~ R; Repistration
Act," & liss Mary Price of 361 East 56th Street, New York City, who was
described es the secretary of William Gullette, owner and operator of the

Brandon office, She was able teo furnish no information in the case,

( Preview Theater, 1600 Broadway, was contacted regarding personnel in the

NS

The individual nemed in the address book of Joris Ivens and the
Secretary to William Gullette are apparently identical but it is not possible
to say that this Mary Price is identical with Mary Tolfe Price,

Investigation has determined that Branson Price is the sister of
¥ery Price and resides at 55 Barrow Street, Apartment 6, New York City.
Branson Price, during 1942, was the subject of a Hatch Act investigation,
At that time she was employed as an inspector by the Viage and Hour Division,
Region No. 2, United States Department of Labor, It will be noted that the
name of Bransm Price appeared on the active indices of the Washington
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Committee for Democratic Action and a Brenson Price residing at 1207 M
Street, also appesared on the address list of a Weshington organizer of the
Washington Peace Mobilization. On March 25, 1942, Branson Price was on
an indefinite leave from the Wage and Hour Division of the Department of
Iabor and during this leave, her address was indicated to be 1905 Kalorams
RBoad, N, W., Weghington, D.C., which was also the address of Mary Price

at that time,

The investigation of Mary Price determinsd that her neice is
Mrs, Joseph Zak, residing at 207 Tiest 1lth Street, New York City. It will
be noted that Joseph Zak, 4825 36th Street, Queens, New York, was a delegate
of the American Youth Congress in 1941,
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"RESULTS OF IRVESTIGATICHN

The Charlotte Field Division has advised that Xary Wolfe Price
is presently residing at 903 Courtland Street, Greensboro, Morth Carolina;
that she is Secretary-Treasurer of the North Carolina Committee of the
Southern Conference for Human Welfare. To date, no informstion has been
receilved concerning her activities in Forth Carclina, which is believed
pertinent to this investigation at this timeg.

According to a technical surveillance which is maintained on the
residence of lary Price at 207 west 11lth Street, New York City, it was
determined that on December 10, 1945, a James Hibben endeavored to contact
Lary Price. This person may be identical with James Herbert Hibben, former
Chief of the Chemical Division, United States Tariff Commission, of whom the
Bureau conducted a Hatch Act investiration in 1941.

As of Cctober 15, 1941, Eibben was residing at 14 Viest Leland, Chevy
Chase, Maryland, and was employed as Chief of the Chemical Division of the
United States Tariff Commission from July 17, 1939. During this investigation
allegations were made that James Hibben had performed services for the imtorg
Trading Cornoration and that he was influential in securing men to fill technical
positions in Russia. According to learren W, Watson, a representative of the.
¥enufacturing Chemist Society, Washington, D. C., there were rumors prevalent
that Hibben was pro-Communist, and Watson stated that he had heard that when
Hibben visited defense plants he ashed for information which was outside the
scope of his jurisdiction. It was alsc thought by Watson that Hibben had
attemoted to procure files and renorts from the Army-lavy Lunitions Beards,

. . o . o d . .
which files were not necessary for the conduct of Hibben's business. walson

further learned that Hibben had tried to obtain confidentiazl information on
explosives outside the scope of his jurisdiction.

»

according to Lajor ¥W. F. Sterling, Room 6122, iar Department building,
jlashington, De C., Hibben was accuainted with the Russian Ambassador Constantin
Oumansky. Lajor Sterling expressed the opinion that Hibben would ald Russia
even to the extent of harming the United States. He recalled that there was a
rule in the Cherieal Division that no files containing scales of production

Hibben had taken these files to his home.
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Re: ALLAN ROBERT ROSENBERG,
with alias Allen Rosenberg

ALLECATIONS OF INFORMANT

Elizsbeth Terrill Beniley advised that approximately two months
prior to the death of Jacob Golos in November of 1943, he told her that he had
recently made contact with another group in Washington and indicated to her
that he had been placed in contact with this group by Earl Browder,
Subsequently, according to Elizabeth Bentley, Earl Browder made arrange-
ments for her to meeit representatives of the group at the apartment of John
Abt in New York City. On the date specified, Bentley said she met these
representatives and they generally discussed the type of informmation which
they would give her.

Beniley then said, *I remember further that these persons then
discussed at some length what contributions of intelligence might be expected
from other members of the group, inasmuch as it will be recalled that at
the early part of this meeting I am now describing, Perlo and the others
mentioned that they were delegates from their group in Washington,

With respect to the information expected from the other members,
Bentley recalled, "That Allan Rosenberg, who was at that time abroad in some
capacity for the United States Government, also could be expected to furnish
some information on his return to the United States."

Subsequent to the first meeting with this group in the apartment of
John Abt, Elizebeth Bentley advised that arrangements were made to meet
representatives of the Perlo group at the apartment of Mary Price in New
York City. ™iith reference to the individuals of the Perlo group whom I ret
at Mary Price's gpartment and who turned over information tc me, T would
state that Victor Perlo represented this group in meetings with me more often
than the other members of the group; Fitzgerald (Edward) about four or five
times; Kramer (Charles) about three times; and Rosenberg and Wheeler (David)
once each "

With specific reference to the type of information furnished,
Elizabeth Bentley said, "Rosenberg furnished information that he obtained as
a result of observations, recommendations, plans, and proposals made by
various Covermmental officials concerning the handling of Germany. He
was employed in the FEA at that time and this waterial came to him in the
course of his duties with that agency. Information of this sort
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by Rosenberg was rather voluminous, and I recall receiving from him

substantial quantities of written material bearing upon matters outlined
above; for example, specific suggestions and proposals made by various
Arerican officiels with respect to problems:expected to be met in postwar
Germany.™

Bentley also said that it was her understanding that Allan
Rosenberg comes from a wealthy American-Jewish family., He stvdied at
Harvard where he received an LL.P. degree and came to Weshington in the
early 1930's, where he was employed in some Goverrmental agency. She stated,
"During my &ssociation with him in the activities herein mentioned, hée was
employed with FEA. He 1s a Communist Party member; however, I do not know
of his present whereabouts or activities."

Allan Rosenberg resides at 6955 Brooks lLane, Erookmont, Montgomery
County, Maryland, with his wife, Erna Rothschild Rosenberg, Rosenberg was
enployed by the Foreign Economic Admirdstration as Chief of the "Economic
Institution Staff,t having received this appointment on December 22, 1941,
at a salary of 38,000 per annum, He resigned this position on November 16,
1945. '

One of the girls in the FEA office where Rosenberg formerly worked
advised that Rosenberg stated his intention to practice law with his brother-
in-law, Willlam Koplevitz, whose business phone in Washington, D. C. is

Republic 6363.

The telephone directory lists William C. Koplovitz as an attorney
with offices in the Bowen Building, 815 - 15th Street, N.W., Washington, D. C.
Koplovitz resides on Fermwood Road, Bethesda, Marvland, One Deatrice R.
Koplovitz, who may be his wife, resides with him there, In addition to
Koplovitz, William J. Dempsey, who resides at 493 Linnean Street, N.W,,
Washington, D, C. and Richard C. O'lire, 6623 Hillendale Road, Chevy Chase,
Maryland, and one Harry Ockershausen, are also connected with the firm, along
with Allan Rosenberg.

______ T TIE e

Personal History

On February 20, 1940, Allan R. Rosenberg was the lLegal Assistant to
the Secretary of the National labor Relations Board. On thet date, Rosenberg

was called as & witness before a special committee of the House of Representatives
‘to investigate the National Labor Relations Board. On this occasion Rosenberg
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testified that he was born in Dorchester, Massachusetts in 1909; that he
graduated from the Boston latin School in 1926, Harvard College in 1930 and
Harvard Law School in 1936. Thereafter, Rosenberg stated he came to
Washington, D. C. and was employed by the Reilroad Retirement Boeard, His
services were loaned by this Board to the Senate Civil Iiberties Committee
as an attorney and investigators In April, 1937, he was appointed a
review attorney by the NLRBE in Washington, D. Ce In October, 1937, Rosenberg
was appointed Legal Assistant to Benedict Wolf, at that time Secretary of the
KLEB, and he continued in that capacity under Nathan Witt, Secretary at the

time of the Congressional hearing.

By reason of the testimony and exhiblts which were introduced
during the hearing of the Special Committee of the House of Representatives,
it was reflected that the appropriations of the NLRB were used to seek
outside support to oppose legislation affecting the National ILabor Relations Act
and to oppose a reduction of the appropriations for the Board in vioclation of
Section 201, Title 18, U. S. Code, The Bureau, thereafter, was requested to
conduct an investigation of the activities of the NLER, captioned "lMsuse of
Congressional Appropriations,f

During March of 1940 at Washington, D. C., Allen Rosenberg was
interviewed and furnished a signed statement under oath. Rosenberg stated
that during August, 1938, he was placed in charge of the Order Section of the
NLRE under the direct supervision of the Secretary of the Board; that about
the first of February, 1939, he was transferred to a legislative committee
established by the NLEB to prepare a report which was to be presented before
the Senate and House Committee, proposed amendments to the National Iabor
Relations Act having been already introduced in both houses and the passage
of which would have greatly affected the activities of the NLEB,

In April, 193G, according to his statement, a staff of about six or
eight attorneys were assigned to work under his supervision and they were charged
with the gathering of evidence and the preparing of statements to be used before
the Congressional Committee, answering criticisms which had been leveled at
the NIRB. Rosenbergts appointment to this position was made by Nathan Witt,
Secretary of the NLFB.

The Pureau's investigation, with particular reference to Rosenberg,
ascertained that he was placed in charge of a nmumber of attorneys, as has been
set out above, and that one of these attormeys by the neme of Robert L. Condon,

- was placed in charge of correspondence; that a great deal of correspondence on

govermment stationery and using franked envelopes was directed to persons
soliciting them to write to Senator Thomas stating their vi in oppositicn
to the proposed amendments to the National Labor Relations JBt.
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It will be noted that Nathan Witt, Secretary of the NLRB,
responsible for the appointment and service of Rosenberg, has been identified
by ®hitaker Chambers, a former high-ranking Communist, as being & leader in
the Comnunist underground group in Washingten, D, C. Chambers furnished

information that Ng,%n_iiitt succeeded to the leadership of the Communist
underground in Washington, D. C. following FEarold Ware, and in turn was

succeeded by John Abt,

The files of Local Draft Board No. 10, Washington, D. C, disclose
that on October 16, 1940, Allan Rosenberg, giving his address as 1727 R
Street, N.W., Washinzton, D. C., registered with this BRoard.

Informatior vertaining to him at the Draft Board discloses

- that in 1936 he was employed by the Fifth Regional National Lator Relations

Board at Baltimore, Maryland at a salary of $3800 per annum, that he was
married on November 7, 1937, in the District of Columbia and hls nearest
relativz is indicated to be Dr. Isaac G. Rosenberg, his father, who resides
at 325 St. Paul Street, Brookline, Massachusetts.

On December 29, 1941, Rosenberg notified the Selective Service
Board of employment with the Economic Warfare as a Senior Attorney at a
salary of $4600 per anmm,

On February 24, 1942, Rosenberg was classified 4~F due to a
pltuitary defieciency. On Qctober 23, 1944, Rosenberg was given permission
to leave the United States for a period of four months to go to England on
a mission for the Foreign Economic Administration., A similar permission was
granted to him on February 28, 1944, for a period of six months,

According to the Selective Service file, Rosenberg'!s wife, prior to
February of 1942, was employed in the Rural Electrification Administration
in Washington, D. C.

The records of the State Department disclose that Allan
Rosenberg's father is Ismac G. Rosenberg, who was born in Portland, Maine,
and that his mother is Jermis S. Rosenberg, born in Lithuania,

The records of the Credit Bureau, 1221 G Street, N.W., Washington,
D. Ce, indicate that Rosenberg formerly resided at 1727 R Street, N.W.,
Apartoent 301, and at 1711 Rhode Island Avernue, N.W.3; prior to coming to
Washington, the exact date being unknown, Rosenberg resided at 325 St., Paul
Street, Brookline, Massachusetts., His wife, Erna Rothschild Rosenberg, was
enployed by the Rural Electrification Administrstion from 1935 to 1942 at a




|

v

|| ——————

salary of «,000 per annum. Z0SenDErzi's nezrest krourn xelative .as ziven
te e Credi® sur.au as .rs. Willian fapgloviuvz, a sister, residing at
reyncsle hoad, 3etnesda, lLontjomery County, . «ryland

Dr. Rooert e W Kemper a special employee of tne Pnilacelpnia
rield Livision, on January 19, 1545, advis-d that wnen uhe employment of one
biss Hedwip ﬂacnenhein, « lorrer Soclel Democratic Deputy in che Prussian
le;islative nosembly, .&s not extended with the Fia, it vas generally
knoun wnat her imreciuve superior, Allan nosenoer-, incicaied Wikl he was
anti-s;jipatnetic to empioyee wachenheint's anti-Communist stand.

Comuwist ACtiviiy

Tne roster of the «ciive memoers of tnﬁ‘pryers Gullg in wmashkinzton,
D.C., .as ooserved by Agents of tne weonington »rIc%e Livision fin 1941 anc it
wo. noteu that ¢he name ol Allan lwscrberg agpegi.d tnereon, anc tne notation
bnat 28 aues nau lasv o.oen p8LG Jerch 9, Ly4U. As o) June 7, 1940, it .ab
Zrown that Allan f. sosenbelg, reos.ding at 1711 Hiouwe 1slana avenue, Nan.,
Wad luzvet on vhe Comnivtee cn Civii rizgnis ane Liversiss of tne nauruial
Lavyers wuild. )

Cn Janvary 8, 1942, ivh: active incices Qi wne lies Corrivtee dis-
closed on.t Whe wame oi Alian N. Roscnoerg anc Allen hoscnoerg was listed
as a wenucl of wne liarian Ancersont's Citizens Comniutee. The Dies Committee
also conueined vhe notvation that Allan nosenbers was aifiliaved witn the
hational lawyers wui.d and resiced at 2520 On. arlo road, wa-shiungston, L. C.

Lurin: april of lv43 a tecinical "UIVELLL&HCE determined tuat iax
Lo. entnal, wau at k.t time .&8s connceied witn wuhe, haiiroac Retirecent Board,
Was an assoclave 06 Allan HOSENDeErg.




RESULTS OF ILVESTIGATLON

The physical surveillance of Allan Rosenberg has disclosed that
he is frequently in the company of Warren Leonard Sharfman, 5320 Carolina
Place, Northwest, wii h whom Rosenberg expects to be engaged in the practice
of law.

£

Sharfman ir 1942 was employed as an attorney by the OPA, and
previously had beer: employed by the Treasury Department. The name of Warren
Sharfman, 2110 Cgle.!orpe ivenue, Northwest, Washington, D. C., appeared on
the active indices o the Washington Committee for Democratic Action, and also
on the active indices of the American Peace Lobilization. The name of ‘Viarren
L. Sharfman was listed by the Dies Committee as a member of the iashington
Committee for Democratic Actiop, a member of the Amers League for Peace and
Democracy, and a menter of thJEEEEional Lawyers Guild. }aiccording to the Dies
record, Lrs. Warren {harfman wasTuctive with the Leagugf of \lonen Shopvers, Inc,

Varren Leonard Sharfman was investigated under the provisions of
the Hatch act, and it was ascertained from his fellow employees that although
he was identified w. %21 a radical pro-{lommunist group, he was believed by them
not to be a Communis:,

Warren Shar {man was born on Novexber 10, 1912 at Boston, kassachusetts
of Russian parentage he 1s married to Amalie Schenthal.

On Doverber 23, 1945, allan nosenberg was observed to visit in the
Sharfman residence » 5320 Carolina Flace, Korthwest, wWashington, D. C. Rosen-
berg likewise visii - the Sharfman home on November 30, 1945, and accorpanied by
Sharfman, Rosenbers t-aveled to lew York City arriving there on December 9, 1945.

a physical surveillance conducted of allan Rosenberg and william
Leonard Sharfman while they were in New York City disclosed that on December 10,
1945 at 2:20 P.}’, Sharfman and Rosenberg entered the Hervard Club located at 27
dest L4th Street, lev York City. 4t this time they inquired for liax Lowenthal,
but Lowenthal could not be located. Lowenthal, an attorney, presently resides
at 467 Central Park test, llew York City, i{lew York. Rosenberg and Sharfman
returned to ashington, D. C. on December 11, 1945.

On Xovember 28, 1945, allan Rosenberg drove to the home of Harold
Glasser, 5401 Cathe w2l Avenue, Horthwest, Washington, D. C, Glasser came out
of his residence anc entered Rosenberg's car, whereupon they drove to the
residence of ‘iarren Siarfman, 5320 Carolina Place, Northwest. Sharfman
accompanied Rosenberg and Glasser to the Treasury Bullding at 15th Street and
Pennsylvania Avenue, lorthwest, at which point Glasser was observed to enter

that building.
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It will be noted that Harold Glasser was identified by Elizabeth
tley as a meuber of the Perlo group in Washington, D. €. Elizabeth
ey has also identified Allan Rosenberg as being active with this group,

the members of which furnished her with Government information for the use of

the Soviet Unione.

ct
b

On December 1, 1945, Rosenberg and ilarren Leonard Sharfman visited
the residence of Harold Glasser where they remained for aporoximately ten
minutes. On December 4, 1945, Rosenberg and Sharfman visited at the Glasser
residence for approximately one hzlf hour.

The technical surveillance maintained on the residence of Allan
Rosenberg disclosed that on Decesber 5, 1945, Faye Glasser, the wife of Harold
Glasser and Erna Rosenberg discussed their plans to attend a Seminar to be
conducted by largaret Rioff. This saue source advised that on Decerber 7,
1945, Allan Rosenberg discussed with Faye Glasser the arrival of her brother-
in-law " aury", believed to be identical with iaurice Glasser.

Tnereafter on December 9, 1945, the physical surveillance determined

that Rosenbergz accompenied by a men believed to be iaurice Glasser drove to the
home of Harold Glasser and visited there.
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ALLEGATIONS OF INFORMANT

Elizabeth Terrill Bentley advised that approximately one or two
montha prior to the death of Jacob Golos in November of 1943, Golos informed
her that he had recently mads contact with another group in Washington, D. C.,
and indicated that he had been placed in contact with this group by Earl
Browder. At the request of Earl Browder early in 194, Elizabeth Bentley met
with representatives of the group at the apartment of John Abt in New York
City. She advised that at this meeting the representatives of the group dis-
cussed with her the type of information that they would furnish and then dis-
cussed the contributions of intelligence which might be expected from other
members of the group who were not present at the meeting,

Bentley stated, "™With respect to the information expected from the
other members, I recall that mention was made of Donald Wheeler and of the
fact that because of his position on the Editorial Board of the Research and
Analysis Section of 05S, he would be able to make contributions of value,"

Bentley stated that during the course of her association with the
Perlo group, Donald Wheeler furnished "information that he obtained through
his employment on the editorial board of the Research and Analysis Division
of the Office of Strategic Services, which included 'ditto' copies of monthly
end semi-monthly reports of the Office of Strategic Services as they concerned
political developments throughout the world, As I recall, these 'ditto' re-
ports were sometimes marked 'secret' and sometimes marked 'confidential.t They
did not, however, have sny marginal notations as to what divisions of the
Office of Strategic Services these documents were to be routed, nor did they,
as far as I can recall, indicate any other Governmental agencies to which these
reports were {o be directed. Wheeler also furnished typewritten and handwritten
exhibits that he obtained from an 0SS digest made up of cable reports from
State Department and 0SS personnel. Included also were various reports and
memoranda prepared by the Foreign Nationalities Branch of the Office of
Strategic Services, this material relating to particular racisl groups and
their activities within the United States.”

According to Bentley, subsequent to her meeting at the apartment of
John Abt, she regularly met with members of the Perlo group at the apartment
of Mary Price in New York and advised that she met Wheeler there (Donald Niven
Wheeler) on at least one occasion., Bentley also stated that on the cecasion
of her second meeting with the Perlc group, the date of which she does not
recall, Perlo had with him some information which he turned over to her.
She stated further, "I desire to point out at this time that to the best of
my recollection, Perlo had ¢n the initial meeting produced some written material,
including 0SS documents made available by Wheeler."
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With respect to Donald Wheeler, Elizabeth Bentley advised, *I recall
that Major Duncan Lee mentioned to me at one time that he had a friend named
- Donald Wheeler in 0SS; that Wheeler had attendsd sither Oxford or Cambridge
— University with him and that Wheeler was a really !progressive person.'*
L Elisabeth Bentley further advised that "Donald Wheeler is native-
H born, is a graduate of Yale University md subsequently studied at Cambridge
: or Oxford and specialiszed in Econoaics. It is my opinion that he did not have
’ - much employment before coming to Washington, D. C., where he was associated
with the Board of Editors of the Research and Analysis Division of 0SS. As
mentionsd previously, he was a classmate of Major Duncan lee, He is also a
Communist Party member. I have no knowledge of the present whersabouts or

ryw]

activities of Donald Wheeler.®
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~— Communist Activity

¥. B. O'Dale; Portland Police Departmant, Portlan
2 20 ——wy aopad uasiivy IOT v.l.-.uu, UJ.'BBUH., mada

available records cf that. dopartment which indicated that Donald Wheeler at one
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time in Portland was a member of the following organizations, designated by the
Police Department as subversive:

Unemployment Council
Citiszens Unemployment Ieague
Civic Emergency Federation

{

According to Detective O'Dale, these organizations are now inactive,

H. B, Fisher, Iiaigon Officer, Yale University, advised that Juring
the time Wheeler was a member of the faculty at Yale University, he was a close
friend of David Hedley, According to Fisher, their ideas were quite similar,
It is noted that David Hedley was Executive Secretary of the Connecticut Confer-
ence of Social and Labor Legislation, reportedly a leader in the Emergency
Peace Mobillization and the American Peace Mobilization in Connecticut, David
Hedley is now a member of the Communist Party in San Francisco, California.

Fisher informed that while Wheeler was at Yale he made statements that
he, Wheeler, was a member of the so-called "Popular Front" in Paris, France,
while he was a student there and that he had sctively supported the "Popular
Front" movement in France in its support of the Spanish Democracy groupas

C. M. Driven of Yale University informed that while Wheeler was in
New Haven he associated with David Hedley, referred to above, who was described
by Driven as being the one who fostered all Commurist fronts in Conne¢ticut
through the Connecticut Conference of Social and Labor Legislation,

W. L. Steven, Yale University, advised that while he could not sazy
definitely whether Donaid Wheeler was a member of the Communist Party, he knew
that he, Wheeler, was very interested in the Spanish Rid Committee in New Haven
and fostered and solicited aid for this organization.

Charles Whitery, 511 Orange Street, New Haven, Connecticut, advised
that he had observed the Daily Worker in the home of Donald Wheeler when Wheeler
resided in New Haven,
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A check of the records of the Dies Committee made on My 7, 1942,
revealed that Don. N. Wheeler, 4118 Third Road, Arlington, Virginia, was a
mamber of the Washington Committee for Democratic Action, was President of the
United Federal Workers Association, Treasury No. 11, and was an Analyst employed
by the Department of Agriculture,

These records further disclosed that Wheeler was & member of the
Washington Bookshops One D. N, Wheeler, who was residing at 3’435 R Street,

S e £ Aan o ol wamt hle hle Mo oo oo o d

Ne ?Ir., who was a Junior Economic ALnLyS v with the LI'EESUI'I wparuumt-, was a
member of the American League for Peace and Democracy in Washington. The Dies
Committee records also reflected that Mrs, Donald Wheeler, as of June, 1940,

was a member at large of the Executive Council of the Washington Committee to
Aid China, and was, in addition, a member of the Washington Bookshop and a msmber
of the Washington Committee for Democratic Action,

Agents of the Washington Field Division reviewed the active indices
of the American Youth Congress and viewed records which disclosed that Donald
Wheeler had attended a meeting of the Second Washington Youth Conference in
connection with the American Youth Congress during which conference he made a
speech, The text of the records viewed was as follows)
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®*Donald Wheeler, of the Washington Committee for Aid to China,
spoke of a difference in character betwsen the wars in Europe and in
the Far EBast and offered evidence to indicate that Japanese aggression
against China could be halted by cutting off Americsn exporis of the
'sinews' of war to Japan. Kr. Wheeler also called for cooperation of
the United States with the Soviet Union as being the only country
giving consistent aid to China.“

Other records of the American Youth Congress disclosed that Hudson
Wells, the Acting Executive Secretary of the Washington Branch of the Communist
Party also spoke at the Second Washington Youth Conference,

The name of Mr, and Mrs., Donald N. Wheeler in 1942 appezred on the
active indices and active malling 1ist of the United Spanish Aid Committee in
Washington, D. Cs




RESULTS OF INVESTIGATION

The physical surveillance of Donald Wheeler on November 20, 1945,
disclosed that at about 8300 p.m. on that day he parked his car in the 4500
block of Brandywine, Northwest, Vashington, D. C. It is believed that he
visited the home of Victor Perlo at 4517 Brandywine, Northwest. At 8230 p.m.
Wheeler was observed to leave the aforeamentioned address and was last observed
in the vicinity of 5401 Cathedral Avenue, Northwest, which 1s the home of
Harold Glasser. It is not known whether Wheéler visited the Glasser residence
at this time or not, .

It will be noted that Elizabeth Terrill Bentley identified both
Victor Perlo and Harold Glasser as members of the Perlo group in Washington, D. C.
According to her statements, Donald Wheeler was also active with this group, and
he with the other members of the group furnished Government information to her
for the use of the Soviet Union.

On November 25, 1945, an individual who was driving an automobile
registered to Victor Perlo and believed identical with him visited at the
home of Donald Wheeler. :

The technical surveillance maintained on the Wheeler residence
reflected that on December 1, 1945, Mrs. Wheeler was in contact with Isabel
Lee, the wife of lLieutenant Colonel Duncan lee. On this occasion Mrs. Wheeler
asked Mrs. Lee if she and her family could visit the Wheelers on the day follow-
ing, and arranged for her husband, Do Wheeler, to pick up the lee family and
bring them to the Wheeler residence. i

On December 2, 1945, at 3120 p.m., Donald Wheeler was observed to
drive to the residence of Lieutenant Colonel Duncan lee, 1522 - 31st Street,
Nortiwest, Washington, D« C. At this time Duncan Lee and his family accampanied
Wheeler to Wheeler's residence.

Elizabeth Terrill Bentley, who furnished information regarding the
activities of Donald Wheeler, also advised that Major Duncan lee had on one
occasion mentioned to her that he had a friend named Uonald Wheeler employed in
0SS; that Wheeler had attended either Oxford or Cambridge with him, Duncan Lee;
and that Wheeler was & really progressive person. Lieutenant Colonel Duncan lee
was identified by Elizabeth Terrill Bentley as one who furnished her with
Govermment information, obtained through his employment at (85, for use of
the Soviet Union. -

On December 7, 1945, the surveillance determined that Donald Wheeler
stopped at the residence of Duncan lee and brought an individual, believed to
be lee, and two women from the Lee home to his, Wheeler's residence. Om
December 8, 1945, Donald Wheeler and his family were observed to stop at the
residence of Lieutenant Colonel Duncan Lee where they visited for a short while.
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The technical surveillance of the residence of Donald Viheeler,
disclosed that on Decezber 3, 1945, Lrs. Wheeler was contacted by a nerson
who identified herself as Annie, but through previous conversatlions was
believed identical with Annie Stein. It is‘known that the name of innie Stein
appeared in a notebook belonging to larie Richardson, an organizer of the
Washington Peace liobilization. The name innie Stein, 2500 - List Street, lorth-
west, and her husband Arthur Stein appeared on the meabership list of the ilash=-
ington Committee for Democratic action. Inforiation received indicates that
Annie Stein, employed by the Public Heelth Service at Zethesda, karyland, is
active in the United Federal liorkers of azerica and her husband, Arthur Stein,
is reported as being an organizer for the Communist Party in the District of
Colurmbia area.

The technical surveillance on December 7, 1945, determined that
Irs. Viheeler was contacted by a neba Lewis, who is believed identical with
Reba Anderson Lewis. In 1942, Reba Lewis was employed by the Office of iar
Information and at that time she recuested a confidential informant to make
false statements regarding a fellow emsloyee who was then under investigation
for Comaunist activity. f
|V

¥From Lioverber, 1942, to February, 1944, Reba Lewis was employed by
the lational Labor Relations Board, but terminated her employment because of
illness.

A physical surveillance conducted in August of 1944, disclosed that
a car registered to Reba Lewis' husband, Roger Abbott Lewis, visited at the
home of Charlotte Young. Information previously having been received that a
meeting was to be held there of the leaders of the white collar units of the
Communist Party of the District of Columbia,

On December 21, 1945, the technical swrveillance disclosed that
Donzld iheeler and his wife were having as their dinner guests on that evening,
r. and Irs. Wilroy liells, who reportedly had just arrived in the United States
fron Jezpan where he was attached to the staff of General Macirthur., r
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: MICHAEL GREENBERG, was MENAHEN \V O
MICHAEL GIBSON

GATTONS OF INFORMAN

Elizabeth Terrill Bentley has advised the follaling: "Another
il'ldiﬁum wno I WCH.I_L wWas auppq:.ng m;omu;m BU Fﬂl’ u:.mu, IU.LULI was
from the Summer ana Fall and 1943 until August 1944 or September 1944, was
Michael Greenburg (or berg). My first information concerming this individual
came from either Golos or Mildred Price, wko indicated to me that Greenberg was
associated in some capacity in Washington with Lauchlin Currie, It is my
recollection that Greenberg, who is a native of England, had probably become
associated with Currie when the latter was one of the so-called anonymous
assistants to the President, and continued close to him when he assumed duties
with the Foreign Economic Administration. Greenburg, who was educated in
England, and I believe, in addition, took further work at Harvard, and who is
reputedly brilliant, was pot particularly valuable although he did fumish
considerable information, principally concerning China. it is to be noted that
his position was not particularly strategic inasmuch as Currie himself was
actively assisting in passing on information coming to him in the course of his
duties. 1 never met Greenburg, nor, so far as I know, did Golos, but his
information was passed by him to Mary Price, from whom I received it., +t is
ny recollection that his services were enlisted when Mildred Price suggested
to Goloa that he might be of use ana thereafter appropriate arrangeuents were
eftfected by Mildred so that Greemburg would relay information to %ary. Greenburg's
activities, to the best of my recollection, continued probably until September
1944, &t which time Mary, at my suggestion, had dropped him, I believe Mary
Price at one time mentioned to me that Greenburg was & Communist in England. I
have no speciiic knowledge of his Communist Party activities in the United States
except I do recall Mary Price's attempts occasionally to collect Communist Party -
dues from him".

BACKGROUND

The present address of Michael Greenberg is unknown. The Office of
Controls of the State Depariment has reported that Greenberg is an employse of
the State Department having been transferred there from the Foreign Econcmic
Admini stration.

The Washington, D, C. telephone directory lists Michael Greenberg as
living at 2700 - 8th Street, South, Arlington, Virginia, Telephone, Glebe 7779.
At that address it was determined that Greenberg had moved from there on October 1,
1945, without leaving a forwarding address. Under pretext, it was determined
from the Postmaster at Arlington, Virginia that Greenberg left & forwarding
address of 7 West 15th Street, Apartment J-14, New York City.




Nevin L, S8alot, Foreign Feonomic Adninistration, infomm
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QGreenberg has not been car;'; on the roster of that agency since

1
> ; PERSONAL_HISTORY

Michael Creenberg was born Menahen Greenberg on November 28, 1914, in
Manchester, Lancashire, England, the son of Anchel and Clara Segal Greenberg.
Hig tather is believed to have veen born in 1688 in Makovsh, Russia, and is
apparently & Sonet subject, He was fomer.l;r & wine merchant at 5’7 Cheetham Hill
Road, ¥anchester 4, England, H‘Uﬂufl‘?i“, this establishment was camaged by enemy
action during World War II, after which Greenberg and his wife moved to 38 George
Street in Manchester where they presently reside, Anchel Greenberg is retired
but does occasicnal work as & club collector, Clara Segal (reenberg is reported

Pae to be two years younger than her nusband,

+hat UWUishaal
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une of 1945.
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k Menahen Greenberg has two sisters, Helen, borm in 1917, and Esther;

borm Janyary -4,,1919. There is no subversive information available conce
Helen, presently an employee of the General Post Office in Engiand, ﬂ

— Greenberg arrived in the United States at New York City September 30,
' 1939, aboard the S5 "Manhattan®™ on a student’s visa to a&ttend the Graduate Schbool
of Harvard University under & Joseph Hodges Choate Memoriai Fellowship from
- Trinity College, Cambridge, He remained at Harvard University from October 1939
to January 1941 residing at John Winthrop House, Cambridge, Massachusetts.




On June 6, 1945, Greenberg advised in a statement to Bureau Agents that
he was employed &s a Foreign Affairs Economist, Administrative Division, Enemy
Branch, Foreign Econamic Administration, He also stated that he had been rec-
ommended for promotion to the position of Chief, Government Economic Administration,
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" Ecanomic Ad:mnistratlon Division of th Branch but had not yet received

tha armatntmand
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From about June 1943, to the Fall of 1945, Greenberg resided in
Fillmore Gardens, Apartment 292-B, 2700 8th Street, South, Arlington, Virginia,
- Telephone: Glebe 7779, Beginning in 1943, he maintained a checking account
— at the Riggs National Bank, 1503 Pennsylvania Avenue, N. W., Washington, D. C.
: Most recent information indicates that he is presently located st A;nrt.ment

. J-14, 7 West 15th Street, New York City. |

( Greenberg is married to Marisn Galin who was borm October 15, 1917,
at Boston, Massachusetts and at one time was employed as a stenographer,
British Broadcasting Company, 4150 Cannecticut Avenus, N. W,, Washingion, D. C,

The records ol the Bureau's Identification Division
disciosed that Menahan Lreenberg, alias, Michael Greenberg rrnx-ﬁgzzw was
&y ’ &y »

first fingerprinted for Alien Registration #5100328 at Boston, Massachusetts,

on November 25, 1940. At this time his nearest relative or person to be
notified in case of emergency was listed as Mr. John B. Oarcklicife, 359

Harvard Street, Cambridge, Massachusetts. ',f

/

o Greenberg was fingerprinted next for Alien Registration in connection
with reentry questioning at Monireal, Canada, on April 7, 1942. At this timse,
he furmshed his address as 159 BEast 52nd St.reet, New York City, and the person

Tl =
HU w BUD.I.A.LUU. J.u. case UJ. Vmﬂlaﬂubj W&asS J.J.BUW UJ oom &3 ll-['o ﬂ. luﬁbﬂl‘[l, J.‘7

East 52nd Street, Wew York, New York.

OMMUNIST ACTIVITY
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On June 6, 1945, Greenberg advised Bureau Agents that he had met
Philip Jaffe through Kate Mitchell of the Institute of Pacific Belations and
that his acquaintance with Jaffe was cagual, that he had not seen or communi-
cated with him since he, Greenberg, came to Washington in October 1942. In
- connection with this, it will be noted that a technical surveillsnce on Msy 18,
—— 1945, revealed that Jafte received a cail from Michael (apparently Greenverg)
: who invited Jaffe to have dinner with him, At this time Michael stated that
Marian was in San Francisco for BBC. Records of the(Statier Hotel disclosed

h : that Philip Jacob Jatte, on Feb 11, 1945, called Glebe 7779, which number
) : was listed to Michael Greenberg. Ve

In April 1945 taorough an unauthorized search, an &ddress book which
was believed to belong to Kate L, Mitchell was found in the office of Amerasia.
This book contained the address Michael Greenberg, 3516 Connecticut Avenue,
Washington, D. C.

#hile employed by the Instituve of Pacific Relations, Michael Greenberg
became acquainted with Andrew E. Roth, then & graduate student who was engaged
in research work on the Far East. According to Greenberg, he leamed that Roth
had entered the Unitea States Navy and was stationed in Washington, D. C.

e Oreenberg said that during the past two years he had seen Roth un only two or
three occasions, that he spoke with him briefly during October 1944. It will be
noted that Lieutenant Roth at the time oif the interview with Greenberg on June
6, 1945, was one of the principal subjects in the case involving Jaife and the
Amerasia Magazine.




In his statempat on gune 6, 94 Suifianiinrouss Msantil Iinsabory 1ndicatsd
that he was slightly acqualat# with fheod -4

Economic Administration, whem he had met YNGEV GNINPWPNYLY the

ferred from the Dffice of Strategic Servicgs. With regard to Cohen, a techniocal
surveillance of Philip Jaffe on kay 8, 1945, indicated that Jaffe, Andrew Roth
and Ted Cohen had lunch in Jaffe's room. ‘hey discussed Michael Greenberg and
the so~called "charges against him" accusing him of using & false name and of
writing an article under a false name. They indicated a fear of coverage of all
their movements and statements by the United States Covernment, stating thet

in this way tne Government builds up insignificant details into & big case. They
concluded that Greenverg would be in better shape if he had worked, but that he
had never twrned out & piece of work in the three years be had been employed by
the Goverument.




- RESULTS OF INVESTIGATION

i
i According to George Riopell, manager of the apartment
building at 7 West 15th Street, New York City, Michael Greenberg
and his wife Marian moved into apartment J-ll, st that address
. about the middle of November, 194,5. This source stasted that
the apartment was originally rented to ome Dr. Joshus Epstein
and that Epstein sublet the apartment to Greenberg. According
to the source, Mrs. Greenberg has sdvised that her husband,
Michael was an economist with the State Department and worked
in ¥Washin

Investigation conducted thus far has failed to
disclose any pertinent information to this case at this time.
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RE: JOSEPH B. GREGG, with alias Green

ALLFEGATIONS OF INFORMANT .

o e duk Liiuislfall L

Elizabeth Terrill Bentley has adviiud:

®Another individual who was supplying Golos with information was
Joseph Gregge. Gregg is of lLithuasnien Jewish parentage, wes born in the
United States, left home at an early age, and traveled comsiderably throughout
the country doing odd jobs until the early thirties when he became a
Communist Party member, I remsmber that he attended City College of New
York for a couple of years and later, at the outbreak of the war in Spain,
went to that country and drove a truck for the loyalists throughout the
duration of the war, He subsequently returned to the United States and
eventually wound up with Bob Miller who at that time was operating *The
Hemispheret!, & news service publication. Infogmation concerning both Bob
Miller and *The Hemisphere' have been related herein above, 'The Hemisphore!
wont out of existence the latter part of 1841 as I recall, and Bob Miller
went to Washington, where he obteined & position with the CIAA, Subsequently,
about a year later, Gregg was able to get & job with the CIAA as an assistant
to Miller,

™fhile he was still employed in Washington he came to Wew York,
where Golomsmade his ecquaintance and at this time introduced me to him
when we were having dinner at Child's Restaurant, Apparently Golos had
previously arranged for Gregg to obtain whatever information he could in
his official capacity with the CIAA and turn it over to ms as he later
Instructed me to contact Gregg when I made my periodic trips to Washington.
I first went to see Gregg in Weshington sometime the early part of 1942 and
continued to contact him until December 1944, During the time that I was
contacting Gregg he turned over to me informetion that he had obtained from
perusal of ONI, G2, and FBI reports, The material that he obtained included
information reported by ONI as to suspected Commmnistic and Russian activities
in Latin Ameriea; for instance, there would be information that a ceriain
Russian book store might be engaged in Busslen espionsge, The G2 and FBI
reports were along the same general lines,

"As I have previously stated, Bob Miller was also furnishing me with
approximately the same type of information, but Gregg was not aware that Miller
was seecing me and also furnishing me with information that he obtained
fram the CIAA., As I have previously stated, Miller wemt from the CIAA to the
State Department, however, Gregg contimued his employment with CIAA and ocon~
tinued to furnish me with this type of information umtil I ceased seeing him

in December 1944,

o
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*In connection with Gregg'!s activities, I recall Golos, shortly be-
fore he died, obtained a Leica camera from the Russians, which he turned over
to Gregg with instructions that he was to photograph the most important
documents that came into his possession while he was employed by CIAA. It
is my recollection that Golos gave this camera to Gregg at a time when
Gregg was in New York City. Gregg had been informed that the information
he was supplying was in fact going to Earl Browder and I recall that on
one occasion when Gregg was im New York I actually introduced him to
Browder and they hzd a long conversation concerning Latin American matters

generally. However, in the Spring of 1945, 'Jack!, who was my Russian con-

tact at that time, told me that Gregg, who incidently, was kmomn to the
Russians as Green, was becoming highly suspicious as to the ultimate
destination of the information he was providing. Apparently Gregg had becoms
somewhat alarmed in passing on this information and felt that, if this informa=-
tion was going directly to the Russians, he, as en American, was doing some-
thing he should not be doing, However, his Russian contact was able to
convince Gregg that as & good Communist he was performing a service that any
other good Commniet would perform and succeeded in convincing Gregg to oon=-
tinue with his ectivities. Jack subsegquently told me that they were
considering using Gregg as & courier or liaison man in Washington, D. C.

on behalf of the Russians, I wish tc state that Gregg was nown to me

as a dues paying member and on the occasions of my visits to Uashington,

I obtained his Commurist Party dues from him as I had fram the others and
gave this money to Golos, Of course, after Golos' death, I turned the

dues over to Browder."

In addition to the above information, Elizabeth Bentley, while
advising concerning her association with her Russimn contacts "Jack" and
"A1" during the Christmas period of 1944, related that "AL™ told her to
inform the people she was contacting that she was anticipating going teo
the hospital for an appendectomy and that during the time she would be in
the hospital, they would be contacted by another individuel, The purpose
of this was indicated by Bentley to enable her to break away from her
VWashington contacts, Bentley stated, "I geve instructions along these
lines to Helen Tenney, Joseph Gregg, Maurice Halperin, Julius Joseph,
Major Duncan Lee, Bernard Redmont, end possibly one or two others whose
identities I do not presently recall."

Bentley also advised that on instructions from her Russien con=-
tact "Jack", she bought and geave a Christmas present to Joaaph Gregg, his
wife, and tws childrem,

Bentley elso advised that shortly after June of 1944, Barl Browder
informed her that he wanted to meet some of the people she had been contacting.
e eeeeShortly thereafter, he did, in fact, meet Mary Price and Joseph Gregg
at the former's apartment in New York City." Bentley said thet she brought
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Browder to the apertment of Mary Price and then left the spartment, returning
an hour or so later "bringing Gregg with me.® Bentley advised:

_ %I was present during the time Browder conferred with Joseph Gregg
and I recall that the conversation was devoted entirely to & discussion by
both men of Iatin America with one telling the other what he knew about
politics and events generally in various Latin American countries.*

BACKGROUND ¢

The Washington telephone directory indicates Joseph B. Gregg resides
at 6829 Piney Branch Road, N. W., telephone Randolph 5070, The City Directory
for Washington lists Joseph B. (Gregg as an analyst and indicates his wife's
neme to be Rose I, The telephone directory of the National War Agencles dated
October 13, 1945, lists Joseph B. Oregg with the Office of Inter-American
Affairs, Room 503, 499 Pennsylvania Avenue, N. W., extension 71342,

On Jamary 7, 1943, Joseph B. Gregg residing at 6829 Piney Branch
Road, N. W., Washington, D. C., was shown as & Director on the staff of the
Hemisphere Corporation, at which time the Hemisphere was known as & con—
fidential news weekly of the Americas. The address given for this organiza-
tion was 7876, Department of Commerce Building, Washington, D. C. -

Tt is known that a party by the name of Gregg, whose extension is
75915 at Randolph 5070, is a contact of Minter Wood. This person was determined
to be identical with Joseph B. Gregg of 2207 North Military Road, Arlington,
Virginia, who since 1937 has been employed in research work for the Hemisphere
Corporation and who was the Washingtcen representative of that Corporation
located at 445 Washington Building, Washington, D. C. a/ \ Ao

It will be noted that Minter Wood, who presently resides at 2141 I
Street, N. W., Apartment 214, Washington, D. C., 1s an employee of the State
Departmemt.. He 1s the musband of Julia Dorn Wood and t ke brother-in-law of
Beatrice Heiman. Heiman was the former secretary of Ambassador Constantin
Oumansky. She is the daughter of Julius Heiman, an associate of Arthur Adams,
a prominent Soviet espionage agent in the New York area.

According to a technical survelllance maintained on the residence of
Robert TalbottMiller, IITI,Washington, D. C., it is knom that he is in
frequent contact with Joseph Gregg. This source advised that on October 24,
1944, Joseph Gregg contacted Robert Talbo# Miller and imquired what he knew
about Arana (Oswaldo), the former Foreign Minister of Brazil who recently re-~
signed. Gregg was particularly anxious to know if Miller had any inside
information and if an "international angle" was involved. Miller replied that

he had no inside information and t both a domestic and internmational angle
was involved in the resignation. U -

) On September 5, 1944, according to the technical surveillance, the
following conversation occurred between Gregg and Miller, This conversation d} UL‘

232 AT T

ks
[ %
R A



made reference to an unidentified woman who was supposed to be "writing a
lettor for Ed's (Stettinius) signature who was going to send it to Nelson
Rockefeller." Miller stated, "She wasn't going to miss any names.se..”

Gregg informed, "Now ahe wants me to do it (see Rockefeller). She says
everything is o.%. and that the letter went through approved and through

Taft, Her angle is to get me on the Committee, the Interdeparimental

Committee for Joint Economic Reports, or something liko that, She has

talked to the other members of the Committde (at the State Department).
Actually, this letter is an invitation for our office to send a renreaen 8
tive, I want that job on the Committee to make some persomu conmc‘cs'. E‘ V-

In explanation it wae pointed ocut that Jouph Gregg wes trying
to work out a deal that would insure his getting appointed to the above-
mentioned Committee and that he wanted his name put before Nelson Rockefeller
in such a way that his immediate supervisor, Waring, would not be able to
appoint anyone else to thig Conmittee except Gregg. Gregg was consulting
Miller for his advice, Vg

1044
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The techuical surveillance reflsote September 18,
Robert Hller called Joseph Gregg, asking if eard i‘ram "Jack"
Gregg replied in the negative, Miller them sald that his letter would
probably be back arocund the 18th. Gregg asked Miller if there was any
truth to the story that the Russiens were opening up the Dardanelles for
the Allies, end Miller replied that he did not know, M

" On September 25, 1944, Gregg inquired of Miller if he had seen
Space (phonet:.c) and Miller replied that he hed but only to speak to,

1eir conversation then related to the appoimtment of Caffrey. q“ L‘L"

On September 29, 1944, the teghnical surveillance reflected that
Mrs., Miller suggested that VWinifred Widener ocall Joseph Gregg regarding

a job, i(\,\,

on Mey 7, 1945, acoording to the technicel surveillance, Miller
and Joseph Gregg discussed the war in Europe, During the course of their
disouassion, Gregg inquired of Miller if he had noticed what had been
heppening to his friend, "Ernest Lindley." Miller stated that nothing
is happening to him except that he is getting louder., Gregg replied,
"™iell, wasn't he supposed to be friendly with Roosevelti"™ Miller replied,

"Now that Roosevelt is dead, Lindley ocan afford to say the wrong things." U

Robert T. Miller was identified by Elizebeth Terriil Bentley as &
Commmist in Washington, D. C., who furnished her with information for the
Soviet Union. It is noted thet Bentley informed that Gregg and Robert Killer
worked together in operating the "Hemisphere s & news service publication
and that when the "Hemisphere™ in 1541 went out of existence, Miller obtained
a position with the Coordinator of Inter-American Affairs and subsequently,
about a year later Gregg ulso obtained a job with that ageney. According to
Bentley, both Joseph Gregg and Robert Miller wWore furnisigng her with
Information obtained from the office of the Coordinator Inter~-American

Affairs.
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RESULTS OF INVESTIGATION

A technical surveillance whioh is maintained on the residence of
Joseph B. Gregg, 6829 Piney Branch Road, Washington, D. C., on November 24,
1945, refleoted that Minter Wood contacted &regg and conversed with him in
Portuguese, At thet time, Minter Wood invited lir. and Mrs. Gregg over to his
house for dinner, On the same day at 6331 p.m., this source reported that
Gregg contacted Minter Wood and informed him thet he would visit Wood in the
latter's house some time later in the evening. At first Gregg suggested that
he bring some friends along with him but Wood discouraged him, g’ -

The physical surveillence of Joseph Gregg on November 24, 1945,
determined that he visited the apartment of Minter Wood at 2141 I Street, N. W.,
Washington, D. C. .

It will be noted that Minter Wood is an employee of the United States
State Department. He is the husband of Julia Dorn Wood and the brother-in-law of
Beatrice Heimen. Beatrice Heiman was the secretary to the late Comastantin
Oumensky, former Soviet Ambassador to the United States, Heiman is the daughter
of Julius Heiman, who is & eontaet of Arthur Adams, & Soriet espionage agent
sotive in the New York area, T o

On November 26, 1945, a man nemed Peter, who is bellieved to be Peter
Rhodes, informed Mrs. Grezg that he would not come to her house for dinner and
gaid that he would be home fairly late that night. This information was developed
by the technical surveillanoe on the Gregg residence previously referred to.
Petoer Rhodses, reforred to, is an employee of the Office of War Information and
during this investigation whlle in Washington, D. C., he resided for a while at
the Gregg raesidenca. Elizabeth Terrill Bentley advised that Peter Rhodes was a
contaot of Joseph Gregg, and according to Bentley, her Russian contaects "Jaok®
and ¥Al" both expressed a ire to meet with Rhodes and seemed to oconsider him
8 person of importance. &r\&.—

On Hovember 26, 1945, the technical surveillance reflected that Bob
Miller, believed idemtical with Robert Talbott Miller, IIX, contected Joseph
Gregg and told him that he had finally got hold of & men nemed Zwaemer (phonetio)
and is going to have lunch with him on Wednesday. Miller said that he would talk
to Zwaemer about Joe Gregz. It will be noted that during this investigation, Gregg
has made efforts to secure other employment, inasmuch &s it is expected that his
employment with the Office of Inter~American Affairs will ceage around Jamuary 1,

1946,
-

is further noted that Robert Talbott Miller was identified by

" Elisabeth Bentley as a contact of Jacob Golos who was supplying him with infor-

mation, According to Bentley, Joseph Gregg, when he returned to the United States
following the Spanish Civil War, became acquainted with Robert Miller who at that




wes operating the “"Hemisphere", s News Service publication. Bentley advised
that when the Hemlsphere went out of existence in 1941, Miller obtained a
position with the Coordinator of Inter~American Affairs in Washington, D. C.,
and that a year later Gregz was able to get a job in the same office as an
assistant to Miller. Acoording to Elizabeth Bentley, Robert Miller supplied her
with information ooming to his attenticn in conneotion with his work at the CIAA.

The technical surveillance on November 28, 1945, determined that a
Dr. Weinstein's secretary in New York City eontaocted the Gregg residence and
inquired for Mr. Gregg. BShe then stated that Gregg wes to have come %o
New York on an appointment Thursday morning but "we will not be ready for him."
Weinstein's secretary said that they wanted Gregg to ocome to New York on the
following Thuraday. Mrs. Gregg replied that this week would have been better and
then ingquired if they, Dr. Weinstein, would need Gregg over Thursday and Friday
next week., The secretary said they would need him only on Thursday. Mra. Gregg
asked if they would be ready for him Friday, Novembsr 30, 1945, and the
secretary replied they would not. Vs )

Immediately following this telephome call, Mrs. Gregg called her
husband and told him that he hed received a oall from New York and advised him
that "they aren't ready.®™ Joseph Gregg inquired whom she meant and Mrs. Gregg
replied "the doctor.™ Then Gregg asked "the demntist™ and Mrs. Gregg replied
®vyes." Mr. and Mrs. Gregg discussed the sppointment with Dr. Weinstein and
when she repeated to him that Weinstein only wented him for one day, Gregg stated:
"Hell, then there must be some reason for all of this.®™ Mrs. Gregg said “they
aren't ready technically.™ On this same ooccasion, Mrs., Gregg informed that she
would ask Peter Rhodes to have dinner with her at her house that evening. A check
of the toll calls listed to Abraham Benedict Weinstein, a dentlist with offices atg
20 Bast 53 Street, New York City, refleots a sall was placed to Mrs. Gregg on
November 28, 1945, at 9155 a.m, % Y

On November 28, 1945, at 6154 p.m., the tecimical surveillance reflected
that Peter Rhodes ocontacted Mrs. Gregg, at which time she invited him to come
to the Gregzg home for dinmer., On the same occasion, she stated that she had
received a telephone call from the ==« ===, at which point Peter Rhodes interrupted
end said "the Noblee"? and Mrs. Grezg replied "from the dostor, thetts right.
They will come next Thursday but Joe isn't going to be home anyway so why don't
you hop a bus and come right out?" Ve

On November 30, 1945, at 7:23 p.m., & telephone oall was answered by
Mre. Gregg and an unknown party inquired for Extension 71342 and asked if he had
number Randolph 6070. The unknown party repeated his request for Extension 71342
and Mrs. Gregg answered Myes, just & minute.® Thereafter, Mr. and Mrs. Gregzg
were heard talking in the baokground and Joseph Gregg was heard to say "it must be
the dentist.® Mrs. Grezg replied "that's what I am wondering, but why would he
call tonight?®™ Gregzg stated "he couldn't have got my letter, could he?" Mrs.
Grezg then answered "no,--~ oh, yes =-~= s0 he sent you another letter.” Nrs.
Gregg indioated thet it wea a man who was calling. Attempts by Mr. Gregg to
talk with the unknown person were unsuccessful. ¢‘,U’

Vo
It is of interest to note that the telephone number Randolph 5070 u/
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is listed to the residence of Mr. and Mrs, Joseph Gregg, but the Extension
71342 is the telephone extension for Joseph Gregg at his offige with the CIAA.

It is probable that the dentist who Gregg thought was calling him was Dr.
Weinstein in New York City.

b

On December &, 194;." Mrg. Gregg telephonically oontaoted her husband
and told him that he had a telegram which read ™9:130 Friday okay.” It was
subsequently ascertained that this telegram was sent to Gregg from New York City
and was signed Dr. A. B. Weinstein., The telegram referred to read "9;30 Friday
appointment okay." . d’ o .

On December &, 1945, physical survelllance determined that Peter Rhodes
and Josoph Grezg boarded Pen.nsylva.nia Railroad train #158 at 6300 p.m. en route
to New York City where they arrived at 11:105 p.m. During the night of December 6
and the early morning hours of December 7, Gregg stayed at the residence of Peter
Rhodes, 40 Monroe Street, New York Clty. On December 7, 1945, Joseph Gregg was
observed to enter the office of Dr. A. B. Weinstein, 20 BEast 53 Street at 9:55 a.,m.
At 12:00 noon on the same date, Peter Rhodes was observed to enter this building.
At 2400 pem., Rhodes and Joseph Gregg left the building and proceeded to have lunch.
At 2135 p.m., Gregg re-entered the bullding and was not observed to emerge from
there until 7:25 p.m. that night, Dr. Abraham Benedict Weinstein is engaged &
e dental surgeon with his brother, Morris Weinstein, with offices located at

20 &st 55 S'I- ast, ‘Illn-‘na‘l---‘n and 'h"n ‘r‘(‘n TA'nnre K. Haina"’e‘ln wn-‘ﬂ- at 2408

Abraham Weinatein is a native born United States eitizen of Russian
descent. He graduated from New York University in 1823, since which time he has
practiced dentistry in New York. At Local Belective Service Board #28 in New York,
Woinstein indiceted at the time he completed his questlonnaire that he had chronio

nandd “1 aers
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On July 15, 1943, emong the effects of John Willismson, & member of
the National Committee of the Communist Party, was an appointment card for
A. B. or M. Weinstein, 20 Bast 53 Street for Januery 21 at 10330 p.m. During
the investigation of Ralph Bowman, who has been identified es Al in the Comintern
Apperstus case, it was disclosed thet in late 1943 and early 1944 he, on several
occasions, visited the premises at 20 Bast 63 Street and it was agcertained thet
he visited the office of Dr. A. B. Weinstein there.

C

It will be noted that Elizabeth Terrill Bentley advised that Jacob
Golos' Soviet espionage contact to whom he delivered his informetion was an
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individual known as "Charlie® 3 that he was a dentist and had a gall bladder
operation. Acoording to Bentley, she subsequently ascertained the description
of Cherlie from her Russian contact "Jack." It 1s noted that the description
of Dr. Weinsteln closely tallies with this description furnished by Bentley of
the Russian ocontaot "Charlie."

On November 28, 1945, the teohnical surveillence on the Gregg residence (.
disclosed that on that date, Joseph Gregg told his wife that on the following
morning he would have & meeting with Halpert, believed to be Halperin, and hig palaj

On December 1, 1945, this same source reported & telephone conversatiom
between Gregg and Halperin in which they discussed arrangements for obtaining a
new position for Gregg. Neither the nature nor the place of the employment was
apparent, but it was indicated that both Gregg and Ealperin were apparently
dealing through one Langer (phonetic) to reach one MacCormick (phonetic) who will
make the appointment for the position. It is possible that this Halperin is
identical with Maurice Halperin, an employee of the O0ffice of Stretegic Services
who was identified by Elizabeth Bentley as one who furnished her with Government
information which came to him during the course of his employment for the use of
the Soviet Union, It will be noted that Maurice Halperin is a friend and assooi- U
ate of Robert Miller who is alsc closely conneoted with the subjeot Joseph Grogg.d’

On November 28, 1945, Gregg left his office in the Office of Inter-

Amsrican Affairs at 6:30 p.m. and thereafter procseded to the vieinity of 18th
end Columbie Road, N.W., where he arrived at 7:30 pem. During the period from
7130 to 7150, Gregg was not observed. At this latier time, he was observed
leaving the Ambasssdor Theeter accompanied by an unknown men. Thereafter, Gregg
and this men walked on Belmont Road and Connecticut Avenue. During all of the
time it weas noted that Gregg and the unknown man msade continual efforts to deter-
mine whether or not they were being surveilled.

R
On November 25, 1945, the physical surveillance of Joseph Gregg reflected
that Peter Rhodes left the Gregg hcme with Gregg at 9110 a.m. Information
previously obtained from the technical surveillance disclosed that Peter Rhodes
was to Join Mrs. Gregg on the night of November 28 for dibn.er, and it is believed
that Rhodes spent the night at Gregg's residence. &

On November 30, 19645, while the Agents were conducting & physical
l1lanne af Tn:nnh Grare in tha v*ln-ini*-v of 9th Street, N. W., w‘e_shingt@ni

ol

eills g W.

ey it was noted 'by them that they were boing surveilltd by an unidentified
man, The identity of this man who acted as & counter surveillance for Joseph

Gregg has not been established.

On December 1, 1945, scoording to the technjca
Miller was contacted by Joseph Gregg in regard to infl
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appoint Gregg to fill an unknown position in place of &:Ln'v\tho_reomtly
left the position. Miller has been previously mentioned in this investigation.

On December 3, 1545, the technical surveillance disclosed that
Mrs. Gregg was contacted by Peter Rhodes who informed her that hie brother was
in town and that he might possibly visit with the Greggs that evening. A

On December 4, 1945, the physical survelllance of Joseph Gregg dis-

that at 12;15 a.m. on ths mornling of Dscembsr § a 1546 Ford coups

~ s

bearing 1945 Ohio license number Z 65 W stopped in framt of the Gregg house.
At thig time, an Army Captain and an individual believed to be Peter Rhodes
entered the Gregpg house where they remained unmtil 1157 a.m, Ohio liocense

Z 656 W wag issued to Captain Frederick G. Roach of Chesapeake, Ohio, Roach is
reportedly stationed at the present time in Washington, D. C.

Tas
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On the morning of December 5, 1945, Gregg and Peter Rhodes were ob~
served to leave the Gregg residence together. Peter Rhodes retumed to the
Greggz house at 7140 p.m. on that day.

On December 6, 1945, Joseph Gregg boarded Pennsylvanie ERallroad Train
#1568 at 5125 p.m. en route to New York City. He was met on the train by Peter
Rhodes and an unidentified man mring the uniform of a Gapta.in in the United

STaATes .n.rmy uragg and Rhodes, as has been prev:l.oua.l.y sta.'r.eu, arrived in
New York at 11105 p.m. on December 6,

In addition to the information previously set out regarding the contact
by Gregg with Dr. Abraham Benedict Welnstein, the physical surveillance reflected
that on December 7, 1945, at 7126 p.m. when Gregg left the office of Weinstein
he immediately visited in Apartment 7B at 1556 East 47th Street. Subsequently,
et 73157 p.m., Joseph Gregg aocompanied by & men and woman left the apartment
house and had dimmer together. The surveilling Agents i1dentified the companiom
of Gregg at that time as Craig 8. Vincent who is employed in the Wer Shipping
Administration in New York and who resldes at 1556 Bast 47th Street in Apartment
7B. Mrs. Vincent, who 1s also known as Joyce Campbell, was believed to have
acoompanied Craig Vincent and Joseph Gregg at that time. Cralg Vinoent has been
mentioned on several occesions as one who wes connected with irdividuals and
organizations that were thought to be followers of the Commumist principles. He
is presently the national representative of the Recruiting and Mamming Agency of
the War Shipping Administration in New York City and is a member of Local 10 of
the United Federal Workers Union. It is known thet he is in dally oontact with
the higher officials of the National Maritime Union who are known to be
Comnunistically inclined. It is alleged that he has admitted being a member of
the Americsn League for Feace and Demooraocy, the Committee for Demooratioc Action
and the National Federetion for Constitutionel Liberty. Hls wife, nee Joyoce
Campbell, is now employed as the Executive Director of the American Committee for

VYueacslavwy Raliaf in Naw Varl. Che woa +ha suhdant A a Hadkah Ladk dnvantd madd
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while employed by the Government in Wasghington, D. C. -

The technical surveillance on the residence of Joseph Gregg on
December 13, 1945, reflected that he had apparently received the posgition in
Washingzton, D. C. for whioch he had applied, and it was believed that Gregg was
relerring to a position with the Civil Service Commiszsio:
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On December 15, 1945, a physical surveillance determined that
Joseph Gregg contacted a Mr. Donald N. Dozov of the United States State
Department. )

On December 16, 1945, through a technical surveillance maintained
on the residence of Bela Gold, it was determined that he had Junch with a
party referred to him as Greg. According to this source, this party indicated
to Gold that he was thinking about teking back his old job with the old agency
with which he was previously oonnected, Inaamuch as it is knowmn that Joseph
Gregg is presently attempting toc secure a new position in view of the termination
of hig services with the Qifice of Inter=American Affairsg around ary 1, 19486,

it is believed that Gold was possibly referring to Joseph Gregg. LA
22y e
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IRez MAURICE HALPERIN, was, /I " Lt
Maurice Halpera and Mac
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Elizabeth Terrell Bentley has advised of the following:

fAnother individual with whom I became acquainted in the lat-
ter part of 1942 was Maurice Halperin. I became acquainted with him
through arrangements made for such meeting by Golos and from what I later
learned, it appears that Halperin, who at one time was professor of romance
languages at Oklahoma University, had come to Washington, D. C. after some
trouble at Oklahoma University and; together with a former colleague of

his at Oklahoma University, Willard Park, who taught anthropology there,
had indicated to Bruce Minton of the 'New Masses! that they desired to be
placed in contact with some Communist in the Bast.

®I also learned that during his stay in Oklahoma, Halperin had
been a Communist Party member but upon his arrival in Washington had ap-
parently temporarily lost contact. Halperin was employed by 0SS in the
Latin-American Division of the Research and Analysls branch and Park was
in the Political Section of the Office of the Coordinator of Inter-
American Affairs.

®Minton apparently communicated to Golos the desire of Halperin
and Park to make a Communist contact in this section and my subsequent
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w)My first meeting with Halperin was in Washington, D, C. at
Park's residence, which I recall was over the District line in Mary-
land and on this occasion I discussed with them the work they were
doing. On this occasion I told Halperin and Park that Bruce Minton
had sent me to see them and they were pleased to make the contacta
It was arranged that I would collect Communist Party dues from Halperin,
and it is to be noted that Park was not a Party member although I know he did

occasionally make contributions to the Party.

n] did not ask them for any information coming to their attention
in the course of their govermmental duties and recall that some few weeks
later Golos made one of his very infrequent trips to Washingtgn, met Hzlperin
and Park at the home of Mary Price, and apparently made arragéements with them
on that occasion to be supplied by them with certain info on to which they
had access in their respective offices.
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®Although I was in the Pri ome at this time, I was_not in their
immediate presence during thelr oonversation, having been told by Golos to
take Mary Price into the bedroom and ocoupy her attemtion while Golos and
the men bhad their discussion.

24fter this meeting Halperin and Park began to supply Golos with
various information and made it available to him by glving it to Mary Price,
from whom I would take it on my trips to Washington. This arrangement
continued for a Tew months, at which time Mary Price became" 111 l.nd thelr
information came directly to me from them.

"¥With respect to the type of information being made available by
Balperin and Park, it is my recollection that Park was able to supply only
throw-gways and rather inconsequential data from the CIAA and the contributions

- were not of much value. Halperin, however, delivered to Mary Price and later

to myself mimeographed bulletins and reports prepared by 0SS on & variety of

-topics and also supplied excerpts from State Department cables to which he

evidently had access. Halperin's contributions were gratefully received
by Golos, who appeared to attach considerable.importance to them.

#Park's activities on behalf of Qolos ended, to the best of my
knowledge, early in 1943, but his contributions, as previously characterised,
had been meager and inconsequential. I contirmed, however, to ses Halperin
until December, 1944 and during that period he had continuously given me in-
formation as described sbove.

®Ealperin like the other persons whom I had been contacting in
iaahington, D. C., for Golos made occasional t.rips to New York City where
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in New York City Halperin and Golos used to discuss some of the work
Halperin was doing for him but at no time did I notice any indication on
Halperin's part indicating kmowledge by him of the true identity of Golos.
It is to be explained that at the time Halperin's services were enlisted, he
like the others, with the exception of the Silvermaster group, was told that
such information that they supplied was being transmitted to Earl Browder
and T have no knowledge if he knew or suspected any contrary or rnrt.her
disposition of such materiale

®As mentioned above, my last mecting with Halperin occurred in
1944, at which time he was still employed by the 0SS. The only other in-

formation I presently recall concerning Halperin is that some time early

in 1945 tJack,! the Bussian contact at that time, told me that Halperinm had
been accused by QGeneral William Donovan of being a Soviet agent and that after
this accusation had been leveled at him, according to Jack, Halperin had failed
to appear two or three times to meet his contact.®

In addition to the above information, during the Chrisimas period of
1944, Eliszabeth Bentley has advised that on the advice of her Russian contact,
%41,% she told Maurice Halperin and one of her contacts that she was going to
have an ap; ‘dectomy operation. According to Bentley, the purpose of this was
to break he. aissociation with these people gradually. l
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Flizabeth Bentley has also ged that on the instructioas of
®Jack®, one of her Russian contacts, she purchased a Christmas gift for

Maurice Halperin, his wife and two children.

BACKGROUND
The current Washington telephone directory reflects that Maurice
- ' Halperin resides at 9956 Georgia Avenue, Silver Spring, llaryland Telephone
] AR T
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Commmnist Activities

During the years 1941 and 1942, a Hatch Act investigation of Maurice
Halperin was conducted by the Oklahoma City Fleld Office and the Washington
Field Office. This investigation disclosed that Halperin was dismissed from
the University of Oklahoma in September, 1941, by the Board of Regents of
~ that State because of his radical tendencies. Tt was at that time discovered
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with the stated purpose of investigating social and labor conditions in Cuba.
The group was under the leadership of Clifford Odets, In Cuba, they were
' arrested by the authorities there and held umtil they could be deported.
( Considerable publicity concerning this trip was given in the publicatlon
#New Masses"™ at that time.

x z nyestigation also reflected that in 1940, Halperin
had cashe o €he Bank of _Foreign Trade, USSR, fn the amount of
$436.01, which was cleared through the Chase National Bank in New York City.
In a personal interview, Halperin advised that he had invested the money in
a Rassian bond which paid seven per cent and that he had done so because it

was & good investment.

| Professor Kenneth Kaufman of the University of Oklahoma advised that

’ Halperin had comtributed articles to the ®New Masses® and the "New Republic.®
He also stated that Halperin had spent considerable time in Mexico where he
was alleged to have been associated with liberals and radicals therse.

While at the University of Oklahoma, Halperin was known to have
been & member of the Civil Liberties Union and the Qklahoma Federation of
Teachers. He was actually dismissed from the University of Oklahoma on a
recommendation of the Oklahoma Legislative Committee investigating subversive
activities in Oklahoma in 1941l.

e @ Pebruary 12, 1942, Maurice Halperin was interviewed at the
Washington Field Division under the provisions of the Hatch Act investigation.
During the interview, Halperin denied that ke was & member of the Commanist
Party bt “the-Tourig Communist League. He admitted membership in the Oklahoma
Federation for €enstitutionsl Liberties but denied that this organization

was affiliated with the National Federation of Constitutional Liberties.

7
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During 1941, Maurice Halperin was reported to be a member of the
lLeague of American Writers, Oklahoma Chapter, which was belleved to be under
Communist domination. He was among the Oklahoma group which sponsored the
Southern Conference for Human iielfare.
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When Jose Antonio Arze, head of the FIR Revolutionary Party (Party

- of the Revolutionary Left) in Brazil visited the United States in 1944, he

held a conference of unknown nature one evening at & residence in Washington,
D. C. Twenty-cne persons attended this conference and it was noted that '
an individual who could not be identified left the conference in an automcbile

later determined to be reglistered in the name of Maurice Halperin. It was
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out and left word that he should call a telephone mumber which is the office
phone of Maurice Halperin at the Oi‘fioe of Strategic Services.

A technical surveillance maintained on the residence of Robert T.
Miller, III, has determined that Halperin and his wife, Edith, are acguaintances
of the Millers. Robert Miller, a State Department employee, was identified
by Eligzabeth Terrell Bentley as one who furnished her with information for the
Soviet Govermment. U ‘

¥ .

On June 23, 1945, it was determined by Agents of the Washington Field
Office that the name of Mannie Halpern, 2383 O Street, was listed in Minter
Wood's address booke It was indicated that Mannie Halpern may possibly be
i1dentical with Maurice Halperin, who formerly resided at 254 Maple Avenue,
Takoma Park, Maryland. It will be noted that Minter Wood, who is presently
residing at 2141 Eye Street, N. W., Washington, D. Cs, is an employee of the
State Department. Minter Wood is the husband of Julia Dorn Wood and the -
brother-in-law of Beatrice Heiman. Heiman is the former secretary to the

late Ambassador Constantin Oumansky, and 1s the daughter of Julius Heiman

who is a close associate of Arthur Adams, a prominent Soviet agent in the
New York area.
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RESULTS OF INVESTIGATION

The physical surveillance maintained on Maurice Halperin has
disclosed that he frequently is in the company of David Ralph Wahl, 3 Lexington
Street, Kensington, Maryland. On November 24th an automobile registered to
Wahl was observed parked in front of Halperin's house. On the same day,

according to the t_ecnnical surveillance, David Wehl contacted Maurice Halperin.

It will be noted that KMrs. Grace Casteel, 1418 33rd Street, N. W.,
Washington, D. C., advised tnat David Wahl, who was then employed by the
Foreign Economic Administration, was formerly employed by the Library of
Congress. She stated that Wahl came to #Washington some years ago &s &
smaster spy" for Russia. Mrs. Casteel advised that David Wahl takes such
information as he can cobtain te the Communist headyuarters in New York
where it is transmitted to Russia. She stated that Wahl knew and took to
New York the exact figures of the United States casualties at Pearl Harbor
before they were released to the press. :

The name of David Wahl, 4628 Western Aveme, Chevy Chase, Maryland,
was included on the active membership list of the Washington Bookshop. The °
Dies indices list Wahl as a member of the Wasnington Committee for Democratic
Action and of the VWashington Bookshop and state that David Wahl!s name e&ppeared
on the indices of the American Peace Kobilization and that David Wahi was
formerly President of the United Federal Workers of America. local in the
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Library of Congress, He was also listed as a Trustee for the Washington
Cooperative Bookshop. '

The personnel file at the Library of Congress relating to David Wahl
disclosed that he was born in Cleveland, Ohio on July 4, 1909. On ¥ay 1,
1937, he entered on duty at the Library of Congress as & clerk in the Catalog
Division,

wid Wahl anannrAince o tha 'l-,nn'hn'fnn-l enrraldl1lansres madndkad nad
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the Halperin residence, contacted Maurice Halperin on December 4, 1945, and

on December 8th this source disclosed that Halperin invited David Wahl and
his wife, Edith, to the Halperin home for some drinks. This same source

di sclosed that David Wahl and his wife visited the Halperin residence during
the evening of December 23 and on December 26 the technical surveillance
reflected that Maurice Halperin contacted &n individual named Phil. At that
time Halperin advised Phil that Dave, referring to David Wahl, was coming to
the Halperin house at 103 30 p.m. &nd that he wanted Phil to come over for a
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1perin then advised that he would pick Phil uwp at 10120 p.m] K&
- physical Sirveillance reflected that Halperin did pick up an individual be-
‘lieved to be Philip Dunaway and brought ldm to the Halperin residence. At
11;00 p.m. on December 26th David Wahl was observed to enter the Halperin resldence.
; Thereafter, at 12:35 a.m. December 27th, David Wahl, accompanied by an individual
) F believed to be Philip Dunaway, left the Halperin residence.

According to the technical surveillance, on November 25, 1945, /
Halperin contacted an individual whom he referred to as Woodrow, believed

identical with Woodrow Wilson Borah. On this occasion Halperin and Woodrow

diseussed one Sherman Kent who they indicated was drawing up & description

of the functi which Halperin and Woodrow performed in the course of thelr

employment. g \ =

. The Credit Bureau in Washington, D. C., disclosed that Woodrow
( Wilson Borah was born December 23, 1912 at Utica, Mississippl. He obtainegd
his Ph.D. degree from the University of California at Berkeley in 1940 and
AN was connected with the History Department of that institution. Borah was
employed by the Library of Congress in April of 1942 and in February of 1943
he was transferred to the Office of Strategic Services. His present position
”‘“ is that of Assistant Chief of the Research and Analysis Branch, Iatin-American
Division. ‘ °

The tecimical surveillance on December 1, 1945, reflected that a
woman identified as Jennie, believed to be Jennie liller, the wife of Robert
Talvot Miller, called Edith Halperin regarding the health of the Halperin
- fanily. It will be noted that Hobert Talbot Miller was identified by

( Elizabeth Terrill Bentley as one of the individuals in Weshington, D. C., who -
\ furnished her with Govermment information for the use of the Soviet Union.
i ‘He is a principal subject in this investigation. (x, Vo

With respect to this, a Lillian Saleksman (phonetic) called Mrs.
Halperin on December 12, 1945 and expressed her enjoyment over her visit
to the Halperin house.: At the same time, Mrs.. Saleksman stated that she
thought Mr. and Mrs, Miller were very interesting. It believed that
Saleksman was referring to Mr. and Mrs. Robert Miller. & Vs

o E‘f;:th reference to the Millers, Edith Balperin informed that they

) : were among their earliest f n Washington, and added that now they see

) each other only on occasions December 8, 1945, the physical surveillance
disclosed that an automobile, D. C. tag 2439, was parked outside of the
Halperin home. This automobile is owned by Robert Talbot Miller, 3223
Northampton Street, N. W., Washington, D. C. On this same occasion the auto-

mobile owned by David Ralph Wahl was also parked in the vicinity of the Halperin
home., ' _




RE: JULIUS JOSEPE JOSEPH ‘A .
with alias J. Julius Joseph i -

ALLEGATIONS OF INFORMAKT

Elizabeth Terrill Dentley has advised the followings "I now
recall that some time in July or Ausust, 1942 I was requested by Golos to
go to Washington, D. C. and mzke contact with J. Julius Joseph, who at that time
was employed by the Social Security Board 1n Washington., From my conversations
with Golos, I recall that some time prev1ously this individual had come to
New York City and made contact with the Communist Party headquarters downtown,
and apparently the Communist Party headguarters recognized his potentialities
and informed Golos of this person's identity. Golos told me I should mermorize
a particular number, which nurber was taken from a dollar bill or some other
denomination of currency; zo to Washington, and meet Joseph and obtain {rom hinm
whatever information he had. I was to furnish the number from this bill to
Joseph to establish my identity.

nGolos gave me the residence address of Joseph in VWashington, which
I recall was at that time in a new section of the Northwest section of
Washington. When I arrived there, he had apparently been expecting me for
approximately two months and had a fairly large amount of information
awziting me, I recall this information concerned material that would be
of value to individuals concerned with labor relations and other matters
in the labor field. I recall that Colos was not particularly enthused over
the type of information that Joseph was supplying. It is my opinion that
the information he was supplying would probably be of great value to the
Communist Party in their labor movement but probably would not be of much

value to anyone else,

about Christmas time of 19L2 Joseph was transferred to the
¥ew York Office of the Social Security Poard and remained in New York City
for approximately six months. During his stay in New York City, I had

occasional meetings with Joseph in Manhattan at places mutuzlly sgreed upon
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and ne continued to supply the sane type of 1nformatlon from the Soclal
Security Board. It is my recollection that he moved back to Washington
some time in the spring of 1943 where he continued his employmnet with the
Social Security Eoard. I continued to contact him at intervals after he
had returned to Washington.

®Y recall that Joseph was drafted into the Army in 1943 and
Golos suggested at that time that he attempt to be assigned to the (0SS.

P T P, PR ot P e ' one
About a week after his induction he was assigned to (083 and I recall

that at the beginning of his service in (0SS although he was in the
Japanese Division, he was working in the Library of Congress and was

not given free access to all (0SS files inasmuch as a security and loyalty
jnvestigation of some kind concerning him was under way at that time, He
was able, however, even at this time to furnish some information concern-
ing general activities of 0SS, particularly as they rela %o the Rus-
sian Division of the (0SS, and I recall Golos attached m significance
to such data,
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mpfier approximately a year had elapsed I recall Joseph was
summoned to a conference of 0SS officials and I believe this meeting
also was attended by FBI and Army Counter-Intelligence perscnnel. He
told me he was informed at this conference that the previous distrust

or suspicion of him had been a mistake and that it was a case of having

confused him with some other individual by the same family name, and
from that time on he apparently enjoyed much more confidence on the
part of his associates.

nafter this event occurred, he was able to supply me with con-
siderable material relating to the work of the Japanese and Russian Divi-
sions of 0SS. It is my recollection that he made available to me written
reports which I believe were carbon copies of the actual reports but I am
unavle to state positively if there were any labels on such reports indi-
catingz they were confidential, restricted, or secret; nor do I recall the
contents specifically of such reports except that some of them dealt with
the administrative organization of those two divisions of 08S. _

%{y association with Joseph continued until December, 19LL and up
untll that time he continued to supply me with this same type of information.

nFith reference to any knovledge or suspicion on the part of Joseph
as to the true identity of Golos ana the disposition he was making of materials
Ziven him by me and received by me from Joseph I have no positive information
that he was in fact aware of Golos! icentity or of what use Golos made of
such materiale I recall that Joseph's wife had left him sometime in 1953~
I believe shortly after they removed to Washington, and she had gone to
the West Coast where she encountered some newspaper people who know Golos!
true identity. I recall she was on the West Coast at the time of Golost
death and the discussion between her and those newspaper people Was pre-
cipitated by the news of Golost death. At a later time she told me she
knew who (Golos was. However, I do not know if she ever informed Joseph,
with whom she had effected a reconciliation.

#5y last information concerning Joseph is that in Decexmber 19LL,
he was a first lieutenant still assigned to 0SS and residing at that time |
at 2921 Lincoln Road, Northeast, Washington, D. C. In addition, I recall !
that he and his wife, Eella, were both dues-paying Comrranist Party members '
and in fact on occasions I collected their Party dues from them.

fAs previously mentioned, Joseph continued to supply me with in-
forrmation subsequent to Golos' death and I related such information on to
the various successors of (Golos about whom more explanatory details will
be included hereinaftier.

¥In addition, I recall that while Joseph was stationed in the
Library of Congress with 053, he apparently occupied a desk next to L/’//V
Paul Paran, who was in the Russian Section of 0SS and thereby was abple
to secure some informstion concerning that division's work. I am very
sure, however, that Daran was totally unaware of Joseph's actjdh
with regard to the work of Baran's division.

244



N

4

k .
N b
In addaition to the above informstion Eljzabeth Bentley stated

that on the instructions of her Russian contact, MAl" she told J. Julius Joseph
that she was going to undergo an appendectomy operation. According to Bentley
mAl" told her that it would not be a good idea to break off her relations
with her contacts immediately and suggested the story that she gave to Joseph
as @ better way to handle the situation.

With regards to her Russiar contact ®#Jack" Elizabeth Bentley advised
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that on his instructions she purchased a Chrisi
among others.,
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Elizabeth Bentley also stated that about a week before Clristmas of
194k she met with MA1" and on this occasion MALM intimated that the FBI had been
prowling around, that Helen Tenney had shared a taxicab with an individual
wno later turned out to be with Military Intelligencej further that J. Julius
Joseph had been associating with a man who turned out to be an undercover agent
for 0SS or the Counter-intelligence Corps of Military Intelligence.

BACKGROUND

The information desk at the United Nations Relief and Rehabilitation
Adnministration advised that Juiius Joseph Joseph, who is employed by UNREA is
presently in Germany with the Displaced Persons Bureau and his address is
APO 757, c/o Postmaster, New York, New York.

It was determined that apartment 209 of the Yorkway apartments, 2321
Lincoln Road, N. E., Washington,; D. C. is apparently occupied by Joseph's wife
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inasmuch as the name of Joseph is still afflxed to the apartment mail box.

PERSCNAL HISTORY

The records of Selective Service Board #li, Washington, D. C. reflected
that Julius J. Joseph registered under the Selective Training and Service Act
on October 16, 19L0, order #3172, serial #2398. At the time of registration,
Joseph stated that he resided at 1385 Peabody Street, N. W., Washington, D. C.
and born February 10, 191l at Northampton, Pennsylvania. In his registration
Joseph listed his wlie as Bella f. Joseph who he married on May 12, 1938 in
Detroit, Michigan. The Selective Service files reflected that his father was

Isadore Joseph, 748 South 8th Street, Allentown, Pennsylvania.

According to these files on July 19, 1942 Julius Joseph signified a
change of address to 2321 Iincoln Road Ne E., Washington, D. C., telephone
Adams LT7L6.

The files also disclose that on goril 30, 1943 Julius J. Joseoh
was irducied into the Armed Services, his Army Serial F0=92697. On July 2k,
1545, according to these files, Joseph was released from active duty to
accept employment with UNRRA. At the time he was detached, he was a First
Lieutenant, Office of Strategic Services Research Intelligence and Evaluation
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On Auzust 29, 1941, Julius Joseph completed a questionnaire in which
he indicated his.Social Security number was 369-16-9598. In this same question-
naire Julius Joseph stated he was employed by the National Resources and Planning
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Board, Interior Building, Washington, D. C.; that he was previously employed

as an Administrative and Research Assistant at Michigan University from January
o Antahan 1027 and fvom 1038 +n 1030 'I"hn Selective Service files also
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disclosed on June 29, 1945 Julius Joseph entered on duty with UNERA as Director
of Assembly Center for Displaced _Persons.l

On September 2, 1943 a loyalty investlgat:.on was requested by the
War Department concerning Julian Joseph Joseph, Army Serial #337L06l1 attached
to the Office of Strategic Services at Washington, D. C. It was indicated
that he was being considered for assignment to a school Wwhich is considered
a sensitive nature."® During the course of this investigation the following
hankc-r-gund_ information was develr_med_- Joseph was born on Fehruarv 10, 191k
at Northampton, Penns,lvania, the son of Jewish parents, both of whom were
born in Russia. He was educated at Allentown, Penns;lvania High School and
received an A. B. degree at the University of Michigan in 1935 and an }. A. at
the same university in 1938. In 1939, he was employed by Dr. William Haber,
who had been & professor at the Universgity of Hichigen and who has been Irequent..l.y
reported to be very redical and leftist in his views., At the time Joseph
was employed, Dr. Haber directed the National Refugee Service in New York City.
From 1940 to 1941, Joseph was employed at the National Resources Planning
Board, Washington, D. C., &also under Dr. Haber and in 1941-42, he worked for
the Social Security Board in New York City. In 1942-43, he was with the
Social Security Board ir Washingtom, D. C., and he was drafted to the Army
in the latter part of 1943. Shortly thereafter he was transferred to the
Office of Strategic Services. An invest:.gat:.on by the .x.ilitary Intelligence
Service to determine his loyalty and fitness indicated thet he was brought
to the O07fice of Strategic Services because his wife, Bella Miriam Joseph,
worked in that organization and he had been recommended for that type of
work by Dr. Haber, a high official in the Var Larpower Commission.

COoUNIST ACTIVITY

-

The military investigation did not establish that Joseph was
member of the Communist Party but numerous acquaintances stated that he was

decidedly redical in his views. Tvpical of these is a statement e one
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acquaintance that Joseph did not believe parents should be saddled with the
responsibility of children and staeted that a child should be removed from
its home at an early age and educated by the state according to his mentallty.

- Ameong Joseph's close asiociates were Bernard Robert Danchik and
his wife, Lillian Kerekas Danchik. Danchik is an Army Private who admits
having been a member of the Communist Party and is believed subversive,

The Dr. William Haber referred to above was born in Roumania and

he is indicated by the Army investigation to be very radiecal, as stated above.

On November 28, 1942, one J. Joseph of the Planning Division of
the War lﬁnpower Commission was & speaker at thé first session of & forum

- sponsored by the ¥Science and Society" magazine. His speech, which was

reported in the winter issue of the magazine, said to be a Marxian quarterly,
received favorable comment in the "Daily Worker™ of Feb 1, 1943. It is
noted that among other speakers at this forum was Earl B er.
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RESULTS OF INVESTIGATION

From the infomation desk at the United Nations
Relief and Rehabilitation Administration it was determined
that Julius Joseph is presently in Germany with the Displaced
Peraons Bureau.
i
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December 19, 1945 ﬁ/ |

RE: LIEUTENANT COLONEL DUNCAY C. LEE, with alias Pat

ALYLEGATIONS OF INFORMANT

Elizabeth Terril) Bentley has advised:

®Another individual with whom I beceme acquainted during the
latter part of 1942 was Major Duncan lee, My first knowl edge of him
came from & remerk by Mary Price at the time when she was in New York
in 1942 that she was attending a party in New York City given by Duncan
lee, a friend of her sister, Mildred.

"I recalled that at that time lee, who was a law graduate of
either Yale or Harvard, wes associeted with General Donovan's law fimm
in New York., By way of background, lee was borm in China, the son of
en American missionary, and is a descendent of General Robert E. Lee,
end I also recall thet he attended either Oxford or Cambridge University
in England where he became acquainted with his wife, Ishbsl, who was a
Scotish girl, I recalled that while in New York practicing lew, Lee had
become identified with wvarious organizetions interested in the Far East
such as the Imstitute of Pacific Relations, and it was probably through \__.
his activities in this regerd that he met Mildred Price,

"In 1942 Mary Price mentioned to Golos that Lee was going to
Washington, D. C., with General Donovan in 0SS, and she ssked Golos if
he were interested in lee. Golos replied that of course he was and
delegated Mary to handle him, Mary did procesd to teke care of Lee who
was given an army commission directly upon entering 0SS, but his con=
tributions were not particularly voluminous or valuable and Golos decided
it would be better if 1 were to meet Lee and determine exactly the mature
of his duties and the type of information caming to his attention in 05S.
Accordingly, through arrangements made by Mary Price, I met Lee in Washing=
ton and he told me he was in an advisory capacity to General Donovan, and
it was apparent thet he was cognizent of most of the material directed to
General Donovant®s attention,

"It is my impression that at this time Lee, who had been & Come
munist Party member in New York City, was of the impression that the in-
formation he had been giving Mary Price was being delivered to Earl Browder
but in subsequent oconversetions and from remarks which came to my attention
later as having been made by Lee, I believe that after awhile he realized

that such information was sctually destired for Russion Intelligence,

PAfter my initial meeting with lee, he began to supply ms with
0SS information of a varied mature., These data were always given by him
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orally, and he would never furnish anything in writing por would he allow
me to meke notes of the information he gave me, I recalledthat his in-
formation included facts on various phases of anti-Soviet work by 085S, its
eactivities in various Burépean countries with respect to uncovering Russian
activities, the location of 0SS persomnnel in foreipgn countries, and the
nature of their ectivities. Golos attaohed great significance to such in-
formation inasmich as it appeared to concerp most directly activities of
the United States Govermment as they concerned Russia, For instance, I re-
call his mentioning 088 agents being parachuted into Hungery and Yugoslavia
end peace meneuverings . going on between the satellite Axis nations through
the medium of 0SS representatives in Sweden and Switzerland, The quantity
of information furnished by Lee was never particulsarly great, tut it was
all of a nature to interest the Russians preatly and his production was

on a quality basis reather then quantity,

"I continued to see Lee at intervals in Washington, D. C., mest=
ing him for awhile at his Tashington residence but thereafter meeting him
on the streets there as he indlcated he no longer desired to have me ap~
pear at his office, For ocoasional periods of time Lee would be absent fram
Washington on trips outside the country but when he was in Washington I
would see him in the manner described above, My association with him con-
timued until approximately December 1944 at which time he had just beemn
assigned to the Japanese Division of 0SS and held the rank of major.

"For the most part Les seemed to be supplying information which
in his Judgment would be of value, and it was on infrequent oocasions that
I, at the request of Golos, requested him to obtain informetion on specific
matters, To the best of my knowledge Golos met Lee only a couple of times
both in Washington, and I do not believe that lLee was sware of the true iden-
tity of Golos although it may well be that he may have subseguently been ap-
rrised thereof by Hary Price as she resumed his association with him at a
later date.

"The name by which Lee was known to the Russians was tPatt, His
wife, Ishbel, had alsc been & Cammnist Party member in New York City, and
I recall that at the time she wag considering seeldng United States citizen~
ship she was somewhat apprehensive thet an investigation of her past activi-
tles might reveal her Party affiliaetion and would reflect upon her husband,
On most of the ocoasions I visited him at his home and on the street it
would be arranged that I would meet him alone and the only other persen
predent was his wife,

Plee impressed me as & rather weak individual who was impressed
with belng a descendent of General lee, and most of the times I saw him he
was nervous and emotionally upset. He wags extremely apprehensive about the
possibility of being under FBI surveillance as he explained to me he was in
a really vulnerable position as the FBI and the 0SS at that time, according
to him, were both seeking to have control of all United States intelligence
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"activities and that in furtherance of thelr olaim, the FBI would very much
like to plece 0SS personnel in an embarrassing position. He mentioned many
times that he did not like the work he was engaged in, that is, the collec~
tion of information for me, and he appeared to me to be troubled with a
severe conflict of ideas, I subsequently learned from *Jack'!, who was one

of my Russian contacts, that Dunocan Lee had indicated to the person who took
him over after I ceased my activities thet he did not desire to continue his
contacts with the Russian espionage setup any further. I also learned at
this time that Duncen Lee at that time wen{ to China, and I am unable to state
whether he continued his oontacts with the Russians after this time."

Bentley also stated in connection with Donald Wheeler, who,she
identified as & member of the Perlo Group in Washington, the members of which
furnished her with information that Major Duncan Lee mentioned to her that
he had a friend named Donald Wheeler in 05S. Lee also said, according to
Bentley, that Wheeler had attended either Oxford or Cambridge University with
him and that Wheeler "wes a really 'progressive person'”,

In speaking of her association with her Russian contact, "Jack",
Bentley sald with reference to lese:

"It was at this time that I recounted to ¥Jack? the incident oc=-
curring some months previcus when Major Duncan Lee, through his intimate
association with General William J, Donovan, In 0SS, had learned of a
proposal by General Donoven to have some NEVD representatives come to
the United States in exchange for an 0SS mission te Russia, I told
him that this proposal wes looked upon umfavorebly by President Roosevelt,
Fleet Admiral Leahy, and that, according to Major Lee, Director J., Edgar
Hoover, of the FBI, was suppoaed to have remerked that it wouldn't make

WD muc\n U-lJ.lBI'BDCB J-l bLlB HLVU EI'DU.P u.l.u CLILD UVel WUB“U NLBJ Wore

here already and had been since the establislment of Amtorge I described
to ¥Jack¥ how excited and frightened Major Lee was about the prospect of
the NEKVD mission coming to the U.S., a8 lee had visions of this group
visiting him at his home and thanking him for his cooperation. ¥Jagk!
remarked that that incident was a good example of why the Russians Atrongly
desired that their Americen contacts not know the real :Ldenti'ty of %
persons Wwith whom they were dealing,"

2

In eddition to the ehbove, Bentley adviged thet on the instruoction
of her Russian contact "Al", she told Major Duncan Lee among others of her
sontacts that she was going to have an appendectomy and that they would be
contacted by enother individual., According to Bentley, the purpose of this
was for her to break away from her contacts gradually. Bentley also advised
with respect to Duncan Lee thet she gave both him and his wife a Christmas
present purchased by her on the instructions of her Russian coptact "Jack",.
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BACKGROUND

The Washington telephone direotory lists Duncan Lee, residing at
1622 31st Street, N. W., Washington, D.C., telephone North 8707, Duncan Lee
is presently employed by the Office of Strategic Services,

Parsonal ﬁisfoq

furnished the Bureau with biographical sketches of the
menbers o e Board of Directors of the Russian War Relief, including the
following regarding Duncan C. lee: '

"Lawyor, BA Yale, BA Oxford; Rhodes Scholar from January 1935-38;
Sterling Fellow, Yale Law School, 1935=39; associated since 1939 with firm
of Donova.n, Leisure, Newton, and Lumbard; address = Z Wall Street, New York,

The records of Stone's Mercantile Agency, Washington, D. C., re-
flected that Mrs, Duncan Lee {Ishbel), 1522 3lst Street, N.W., was in her
late 20's, British, married, and had two minor dependent children., This
report was dated August 24, 1944, and also indicated that Mrs. Lee formerly
resided at 3014 Dent Place, N, W,, from November, 1942, until July 15, 1944.
The file reflected that her husband, Major Duncan Lee, was a native New Yorker

and was presently a lajor in the United States Army, entering on mctive duty
in 1942 at the War Department; Washington, D, C. The file stated that Major
Lee was a lawyer by profession, being admitted to the New York Bar in 1941 and
prior to his entry in the Army maintained an office at 2 Well Street, New York
City, after having attended Yale University and Oxford University at Oxford,

England, _

The 1943 Washington City Directory lists a Dunocan C, Lee, whose wife
was Isabella S., residing at 3014 Dent Place, N. W., Apartment 18.

In October, 1941, a bulletin issued by the Russian War Relief, Inc.,
in New York City stated that "Mr. Duncan Lee of the office of Donovan, leisure,
Newton, and Lumberd, who is & member of the Board of Directors of the Russian
Tar Relief, Inc., is handling the legal problems which arise,"
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&
that Duncan Lee was Assistant Secretery of the National Board of Directors.

"b
i

During 1942 the head of the China Aid Council, 200 Fifth Avenue,
New York City, reflected that Duncan Iee was & member of the Executive
Committees of that organization, It will be noted that Mildred Price, the
sister of Mary Wolfe Price, both of whom were identified by Elizabeth Terrill
Bentley in connection with Soviet espionage, was and is the Exeoutive
Secretary of the organization China Ald Council,
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RESULTS CF INVESTIGATION

According to the technical surveillance maintained on the residence
of Donald Wheeler, a principal subject in this investigation, Mrs. Wheeler
was in contact with Isabel Lee, the wife of lieutenant Colonel Duncan Lee

on Decamber 1, 1945, At that time lMrs. Wheeler asked Mrs, Lee if she and her
fnmﬂl'lv would vigit the Wheelers at their house on the fnllﬂ';l‘inl? diV. It was

_—h ¥ e R W Fand e rmm—

arranged that Donald Wheeler would pick up the Lee family and bring them to
the Wheeler residence, \J '

On December 2 an automobile owned by Donald Wheeler was observed
in the vicinity of the Lee home and at 3t45 P on that day Duncan Lee ac~
companied Donald Wheeler in the latterts car to the RKheeler residence.

On December 7, 1945, the physical surveillance of Donald Wheeler
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family to the Wheeler home. On December 8, 1945, the Wheeler family visited
the home of Duncan Lee,

It will be noted that Elizabeth Terrill Bentley identified Duncan
Lee as one who furnished her with Govermment information for the use of the
Soviet Union. In addition, she stated that on one occasion Duncan Lee
mentioned to her a friend of his named Donald Wheeler, employed by the 0ffice
of Strategic Services. Accarding to Bentley, Wheeler had attended either
Oxford or Cambridge University with Duncan Lee and she said that lLee

described 'lheeler as & "progressive pexraon,®

On December 4, 1945, Duncan Lee traveled to New York City and re-
turned to Washington on December 7, 1945.
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RE: ROBERT TALBOTT MILLER, ITI
with alias Bob Miller W

ALLEGATIONS OF INFORMANT

Elizabeth Terrill Bentley has adﬁised the followling:

“In about April or May, 1941, Goleos introduced me to Robert—iSller,
wino operated the Latin-American News Service 'Hemispnere,! and his wife.
Supseguent to this introduction Jolos instructed me to make an arrangement
whereby 1 was to meet Miller every two weeks ior dinner at aboui the time
the publication 'Hemispnere'! came out. At ithese dinner engagements Miller
would furnmish me copies of 'Hemispnere! which I would give to Golos. Briefly,
Milier is uhe son of a prominent New England physician who went 1o Moscow
as a correspondent of one of the Baltimore, Maryland, newspapers., Wwnile
there he met and married Jenny levy, an American girl who was working for
the Moscow Daily News. Apparently wnile he wies in Moscow he became indoc-
trinated with the Communist philosophy and subsequently returned to the
United States anc sometime later started the Latin~American News Service
"Hemispnere.! Apparently this pusiness lost money over a pericd of time
and as & result he attempted to ootain a job in ine Government service.

He was successiul in ooiaining employment witn the CGffice ol the Coordina-
tor of Inter-Americ«n Aifairs, ane moved to washington, D. €., ana brought
some of tiae riles of ihe 'Hemisphere! to washington. Niller informed me
his 1iles hua conieined materials supplied by Communists in South America
but that he haa destroyed all vhis material prior to bringing his files

to Washington.

Wibout the time Miller moved to washington I was sceing Mary
Price in thac ¢ity and when I went to wasaington I was instructed by
Golos to also see Bob Miller for any intormation he mizht be able ito hand out.
I did see Miller on many trips to Washington and he furnished me with pam-
phlets and other information that he haa ootainea through his official connec-
tion with the CIAA. I cannot recall definitely what these documents contained
but it is my recoilection that they were &t least restricted articles suca
as might be passed oy the Government agencies ana which were not for public
consumption. I &am uneble to recall whetner any of tnese documents were
stamped; 'Restricted' or 'Coniidential! but I am rather doubtful whether they
had any such stamp. Miller told me that in his capacity at the CIAA he had
occasion to see reports writlen by ONI, G-<, 0SS and the FBL concerning
Latin-American mavters.

"During my initial contacts with Miller in washington he would
hana me a typewritten summaery of some oi the information appearing in the
ONI, G-2, 0SS, and FSI files. This material always concerned Communist or
Russian activities in Latin America. However, as time went on Miller became
somewhat alarmed over handing me these typewritten notes ana would merely
verbally inform me of the material that he had observedlin the above mentioned

Government reports.
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. ®iiiller's association with the CIAA ceased sometime about
Novemoot, 1943, and he informed me at that time that he was atvempting to
locate animself in the State Department. I last saw Miller in about Decem-
ber, 1944, at wnicn time he wes employec in the State Department. He was
employed at that time as an editorial writer for a State Depariment news
publication thav was to ve sent to all State Department officials in the
various coun.ries to apprise them of the cuyrent happenings throughout the
world. This information was to be gathered from the caoles being sent into
the Seat of Government by the various Siate Department employsgs throughout
the world. This matter I understand was to be of a strictly contidential
nature and classitied as top secret and not for punlic consumption. I wish
to state, however, tnat from the time Miller ootained his position with the
State Department he has not given me any information whatsocever.®

Elizabeth Bentley also furnished information regarding Josepn
Grezg. She said uhat Gregg attendea the City College of New York and at the
outbreak of the war in Spain he went to that country and arove a truck for

4+ T 1 + + + i - 4 S -~ n po) 41 + I ] 3 =
uii€ w"}”:i;.lﬁus for the curaticu of the war. Denwasy ulen uG‘v’lSEd, WHe sub-=

sequently returnea to the United States ana eventually wound up with Bob
Miller, who at uvnat time was operating the 'Hemisphere,! a News Service
publication. The 'Hemisphere! went out of existence in the latter part of
1941, as I recall, and Bob Miller went to washinzton where he obtained a
position with the CIAA. Subsequently about a year later, Gregg was able to .
get a job witn the ClaA as an assistant to hlller."

Elizabeth Bentley iniormed that Jeseph Grezg supplied her with

information that he cobtained throush .h'lﬁlemn'ln'innnp‘h A‘I" the OI84 ang Then
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stated, "Bob Miller wus also furnlshlng me with approximately the same
type of information, but Gregg was not aware that Miller was secing me and
also furnishing me with information that he obtained from the CIAA.®

.-

BACKGROUND

Walter Anderson, Room 143, State Department, advised tnat Killer
is presently Assistant Ch_g_pf IMvision of Research and Publlcatlon U.S.

Department of State, and nhat he came to the Depariment on June 7, 1944,
from the Coordinator of Inter-American Aifairs.

On November 17, 1945, a physical surveillance conducted by Agents
of tne Wwashington Fiela Orffice determined that Robert Miller prescntly re-
sides at 3223 Nortnampton Street, N.W., Washington, D. C.

&




Personal History

Miller was vorn April 5, 1910, at Pittsburgh, Pennsylvania. He
remained in the United States until August, 1934, residing at Baltimore,
Maryland; Boston, kassachusetts, and New York City. No information has been
developed concerning his education or his activities dwring this period, al-
though nhe apparently became 2 newspaper repsvrier by profession.

On Augast 29, 1934, he left the United States arriving in Moscow,
Russia, September 12, 1954, allegedly for a visit. However, while there he
obtained employment as corresponaent for the Chattancoga, Tennessee, News and
remained in the Soviet Union until June, 1937. While there he was married
on Decemver 3, 1935, to Jenny Levy, an American-born employee of the Academy
of Sciences in Koscow. According to Bentley, it was auring his residence
in Moscow that Miller pecame interesied in Communist philosophy.

Fron® June, 19,7, to August, 1938, Miller and his wife resiaed in
Parls, France, vheir audre:s .uring at ltabt a portion of this time being
7 S8quare de la Dordogne. Tneir tirst son, Robert Talbott Miller, IV, was
vorn Octooer 3U, 1957, at Neuilly—s—Seine, France. His employment in France
was eviaently also unal of a newspaperman, provbably with Keuters Agency of
London.

From Ocvuooer, 1939, vo Septemoer, 1941, killer resiaed in Knicker-
bocker Village, #10 ionroe Street, New Yors City, and was President of the
Hemisphere Ne.s Service as well as editvor of the weekly publication "“Hemisphere
printed by that Service.

On September 11, 1941, Killer ana bis family moved to Washington,
D.C., zra took up residence at 3060 Porter Strect, N.W. They remained at tais
a.dress until Uctober 13, 1944, when they purcnased tneir present home locatea
at 3x«<3 Northampton Street, N.W., ®asnington, D. C. Miller came Vo washington
as an analyst for the Coordinator of Inter-American Arfairs, Department of
Commerce, at an annual salary of $6,500 and later became Uirector of the
Division of Reports of the Coordinator of Inter-American Atfairs. In July,
1944, he transierred to the Stave Department. Since then he has been assigned
to the Near Eastern Division of the $tate Department handling confidential
matters pertaining Lo reiations between the Unived States ana the Soviet Union.

On January lu, 1945, Miller oecame seriously ill, apparently with
pneumonia, ana spent some time in the Garfield Hospital in wasaington. Follow-
ing this illness, he left Washiugton February 12, 1945, spending several weeks
recuperating with his perents at Mountain Lake Club, Lakefi=les, Floriaa.

1y 19, 1906,
of Brest Litovsk,

liller's vire, Jenny (or Jennie) Levy was po
in Hew York City, her father being Charles Levy, a nati

2583



" Poland,: now uaeceased. She was issue
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ssport #474017 on April 4, 1932,

and resided in Russia until 1937 when she accompanied Miller to France.

She was marriea to him in the American Embassy at Moscow on December 3, 1935.
Her employment in the Soviet Union was with the Academy of Sciences. The
Millers have three children, and Mrs. Miller has apparently done no outside
work since tneir return tc the United States, although she was nominally
Secretary of the Hemisphere News Service. !

A technical surveillance on the Miller residence esta&blished during
1945 indicaved to her friends that, K she was thinking of accepting a position
with the Research Section of the CIO or in the oiffice of Dr. Ludwi i
a member of the Polish Supply Mission and Polish representative of UilRA.
According to vhis source, Mrs. Miller decided against ithe CIO position because
of her husband!s connection with the State Department, and on July 11, 1945,
it was inaicated that Dr. Rajchman expressed some doubt as to whether he-
would employ her, Mrs. Miller, because of her residence in Russia and because
of her husband's State Deparument connections. wf \As

Robert Talbott lMiller, Jr., father of the subject, is a native of
Kentucky and a retired physician of some means. He is a graduate of John
Hopkins University, and at one time was a professor in that institution special-
izing in tuberculosis surgery. Robert Miller, Jr., has a speaking .and trans-
ting knowledge of Russian and early in 1945 began doing translation work for
the American Review of Soviet Medicine.

Since Decemoer 31, 1437, Robert Miller has maintained an account in W
the Cnemical Bank and Trust Company, 165 Sroaaway, New York City, and has
also maintained an account there unaer the name of the Hemisphere Corporation.
Xiller's account has always averaged about §l00. It is known that his father
maintains custodial accounts in thet bank in his own name in the amount of
20,000 to the credit oi Robert Miller.

Hemisphere Kews Service

The Hemisphere News Service was incorporateda under the laws of
New York on September 25, 1939, with an aushorized capital of #25,000 and an
actual capital of §9,000. . Robert Talbott Miller, IXII, was listed as President
ana other orficers were Jack Bracley Fahy, Vice President and lreasurzr, and
Jennie Miller, Secretary. From July 1, 1940, to August 30, 1941, the corpora-
tion maintained its headquarters at 154 Nassau Street, New York City, Room -
1003. The principal activity of the corporation was the publication of a
weekl” news bulletin pertaining to economic matters in ILatin American, Canada,
and Alaska. This bulletin was known as "Hemisphere"; Robgrt Miller, ITI, was
the eaitor of the publication and the bulletins were saigio incline toward
a Leftist impression.
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In September, 1941, the Hemisphere News Service was moved to
washington, D. C., and became the Export Iniormation Bureau, Incorporated,
with offices in the washington Building. This concern wzs managed by
Josepn B. Gregg and was devoteu exclusively to research work for the
Coordinator of Inter-American Afiairs under a yearly contract of some
$18,000. At the time the concern moved to Washington, Robert Miller becams
a research analyst with the Coordinator of Inter-American Aifairs. The
Export Information Bureau, Incorporatec, was subsequently absorbed into
the Coordinator of Inter-American Affairs. *

It will be noted that Jack Bradley Fahy, who was Vice President
of the Hemisphere corporation when it was located in New York City, was &
veteran of the Abranam Lincoln Brigade in the Spanish Civil War. In the
Daily vorker of Qctober 17, 1938, he published an article renouncing his
membership in the Socialist Party whicn he accused of damaging the cause
of the Spanish people.

Joseph Gregg, who was the manager of the "Hemisphere," is according
to the tecanical surveillance on the home of Robert Miller a close frienda {
of the Millers, ana he is identical witn uhe Gregg described by Elizabeth
Bentley as furnisning informagion to her from the files of the Coordinator
of Inver-American Afiairs. LV .

Contacts #itn Bureau

In December, 1941, Robert Talbout Miller, Director, Pivision of
Reports, Cuordinator of Inter-American Affairs, confer.ea with Assistant
Director D. ¥. lLadd in an effort to arrange with the Bureau for the investi-
gation of several incividuals and organizations for the Coordinator of Inter-
American Afrairs. On December <2, 1941, Miller directed a request to the Bureau
for an investigation of the organization called the "Jociety for Pan-Americén
Coniraternity."

In February, 1942, Special Agent Jerry Dcyle at the reguest of the
then Undersecretary of KNavy James V. Forrestal haa lunch with John Nitze, a
former employee of Forrestal. Nitze was accompanied by Robert Miller, who
was described as being in charge of intelligence tor the Cocordinator of Inter-:
American Afiairs, Nitze explained that Miller provided intelligence reporis
to both the BEW and the CIAA which reports were preparea irom information
supplied him by the Bureau, ONI ano G~2. On this occasion and on March 6,
1942, Robert Miller was very complimentary of the Bureau's work in Iatin
America.

Contacts and Associates

A pnysical surveillance conaucteda of J. N. Golos on February 10, and
on February 24, 1941, cisclosed that Golos met with a man ana woman at Paddy's
Ciam House, 215 iicst 34th Street, New York City. After each meeting the man éﬁ?l{




and woman proceeded to the Kni®kerbocker Village, #10 Monroe Street, New
York City. It was subseguently ascertained that the man who contacted
Gclos was Robert T. Miller, operator of the "Hemisphere" who resided at

" #10 Monroe Street, New York City. Golos is identical with Jacob Golos now
. déceased, & Soviet espionage agent for whom Elizabeth Bentley operated. (}ﬂ ‘(

By means of a technlcal surveillance on August 16, 1944, it was
determined that Robert M¥iller was acquainteu with a Mr. Silvermaster, Wwho
was believed identical with Nathan Gregory Silvermaster, a prominent subject
in this case. Through the same source during the Sumuer of 1945, it is
known that Mrs. Miller asked an acquaintance, Peggy Greenfield, whether she
had met the Silvermasters. Miss Greenfield indicatea that she had and knew
all about them. According to this source, it was eviuent that Lrs. Miller
was also well acquainted with the Silvermasters. U

) The technical surveillance maintained on the Miller residence in
Washington, D. C., hzs determined that Robert ililler and his wife, Jennie, are
closely associated with Pelageya (or Polia) Habiciht, a native of Russia, who
was at one time interned by the Russians as a political prisoner and who in
1941 was exchanged to the United States for Ggzik B. Ovakimian, the heaa of the
Soviet espionage organization in the Unitea States from 1934 to his arrest
in 1941 as an unregistered agent of a foreign government. Through this
source it has been determined that Herman Rollemann Habicht is likewise a
close friend of the Millers. On one occasion Herman Habicht advised tie Civil
Service Commission that Miller was one of his closest frienas. OSince Septem-
ber, 1944, Herman Hzbicht has been in Europe, principally Paris, France, as
a representative of the Foreign Economic Administration. aJ U

Throuzh these technical surveillances it was determined that Ed

_ Stevens is a close friena of the Millers as well as an associate of Herman and

rPelageya Habicht. OStevens is a wriver who rewurned from loscow during the
Sumrer of 1944. Cyw

Mergaret (Peggy) Greenfield, an economic writer and assistant chief
of the Progress Reporting Branch, Division of Research, OPA, has been in con-
stant contact with the Millers, particularly Urs. Miller. According to the
technical surveililance on the Miller residence, Margaret Greenfielc was foruerly
employed by the hailroaa Retirement Board ana is consicered & Conmunist. I
w=s reported thal she was an wctive Communist in Cleveland, Ohio, in 1930
during which time she coniributed to the Comrunist Party Daily Worker. y N

]

The technical surveillance of the Miller residence has determined
that the Millers are iriendly with Solomon ana Florence Trong. Trone, wio
is a man about 70 years of age, has spent consicerable time with the General
Electric Company in Russia and was recently in the Soviet Union &as a member
of the Reparations Committee., He was one of the sponsors of the National
Council of American-Soviet Friendship.
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Duncan Aikman and nis wile, lonnie, of the Valley Vista Apart-
ments, Belmont Road and Astmesd Place, N.W., are accoraing to the technical
surveillance frienaly with the Miilers. Duncan Aikman has been employed _es=s
by the CliA. Both he and his wife are interested in Russian war relief
and are in contzct with known Communlsts. V-

Another contact of the Millers as de ermlned by ihe arorementioned U
source is Dr. Nathan Helfgott. He is a Russian doctor and a reported Copmunist. éﬂi}
The technical surveillance has revealed that €lga and Benjamin
kargolin are closely associated with the Millers. He was formerly a Research
Consuliant and Law Liorarian for the Honoraple Stanley H. Fuld in the District
Attorney's office in New York City. Kecently Margolin was employed by wne
O.1ice of Inter-american Affairs and is now in the employ of the State
Department. g/ \ Ao

The Millers, accordinz to the tvec el ¢
with Maurice and idith Halperin. haurlce halperln has been employeu as a
Social Service Analyst in the Oifice of the Coordinavor of Iniormation, and
he was identified by Elizabeth Bentley as one who iurnished her with government
information for the use of the Soviet Union. e
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Another close 1rienu of the Millers as reflected by the technical
surveillance is Dorothy Halpeiin, a iormer. Kew Yorker, now in charge of pre-
paring the Soviet Informmatio. Builetin in washington, D. C. <3l’ \ A

The tecnnical surveillance determinea that Charles Sidney Flato,
who is employed in the Blockade anc Supply Brancn of tne OEi and later the
Frh, was in contact with Robert Mlllgr. Flato resigneu from the Government
service and went to Sap F : ; .

Paul Milan Marsalka and Milada Marsalka are, according to the

nrvei_l_]_._q_nr_‘.g, friends of the Millers., Marsalks wss empioym* in the

Embassy in Moscow in 1934-35, and it i reporivea that he was dis-
missed from i . ;

was & part-time manager of Russian .ar Relief in Pitisburgh,
He has also worked in the Libiary of Congress in nashlngton. His wife nzs
been employed by the Foreign Broadecast Intelligence Service in wﬁshlngton.cyb |V

By means of the technical surveillance it has been determined that

1 .- " . Tey mlme el et
tohert ?aag:mci f, Moscow correspondent for the Naiionzl B proaqtasting volpany,

is 2 friena of the Millers and about May of 1944 toox a letter from Mrs.

-

tais leuvter, apparently by courier, which wus posted in Toronto, Ggnaaca.

Miller to a KRosie Prekuffia in Mioscow, Mrs. Liller later received a replﬁ*;o

-
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Tnis letter incicated that fosie is eﬁplcyeu b tne AOSCO“ hewxs. She in~
cguiren cf J:s. 14l1ler concerpin: Dar, ana fose
eilles an

Througn the tecimdical surveiilence it is known thet Shure Lewis
" has-oeen in contact with the Killérs. Shura Levis is & Russian citizen
ieq #is, a lormer enplovee of yne Arerican Erxbecsy ir lcscows

¥d J. Faivowski ig a 1riend of the Y ilers as reflacteq i

d J. Faivowskl ig 8 1riend of tlers s reflec
vecnnical surveillance. Reixowsid ves ncad ol the Polish hews
Polpress, in New York ana is registered yitn the Unived Sist
2c an agent ol a foreign principal. u

) Accorcinz to a sveterent maue by Florernce Levy, sister cf krs.
liller, Josepi. Sterooin, une foreign ediior oy uhe Lally worker anc o pro-
mirent Coemmunist in lew York, is a ftriena of tne Yiiicrs,

1he tecuniesl”

rse lus. DozleYr »ics 2 menoer of

ed ir tue incices of tne American

G 0% Lne ciiicial nea Lisv of tie,

— Tncres ana

Flcrence Dorcier huve &
surveillance to pe in centact .atn iwne (111

- the washington Biox Snop anc her name apjzz:
e Pezce ltopilizetion., Tnomas Lozier wos lisu
arerical sevsPelPer wuasld, CIC. e’

Throuzh tne vecnnical survelllunce it .as ceterained tn=1 arcnibald

sacleisn wus robert willer's supericr in tne S.ate bepartment, and it is
knosn that he telepnoned concernin: Xiller's illness in Janu.ry,“1945. Z u

P L

=

Other frienas oi une liilers are leport.eu wo be Jack and Larsna
- ocott of Greenwicn Villagse, .ui .ori. ihey were acquainuences of Shuw Lewis
in lcscow. Scotl nas writven books on Eures

. The tecunical surveillance deternired that Saruel J. and Beila

koaman heve been in contact «itn une Killers. irs. hodnan is a Communist key

figure having been a member of the F.gance enc execotive Lowmittees o. the
Communist political Associatiof. “

. The vecnnical surveillance has also deverwined that Charles Alocrt
: Page is & close contact of ur. ana irs, riller. Paa is an erplcyce of the

— Siaie iepartment who w85 unuer investigution by the Buieau in 1944, whicn

investigation is still open, due o allegeu connections with Sovict agents.

In lay, 1944, by mzans of a search.liller's a.dress wus noted to be in Pu_e's

acdress ovook.
oL u

¢
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It will be noted that Minter Wood, an employee of the Latin
American Division of the State Department, gave Miller as a reference when
securing employment in the State Depariment. Minter Wood is the husbana of

secretary to tae late Ambassacor Consvantin Oumansky; she is the daughter of
Julius Heiman, a contact of Arthur Adams, who has been identified as a

Soviet agent. .

Through a check of the toll calls made by Dr. Eugene Jasinski
while he vas in washington, D. C., in January, 1945, it was determined that

he called the residence of Rovert Miller. Dy. Jasinsiki is the spokesman for
the American Polisa Laoor Council. In November, 1945, he was reported to be

eriployed by the Polisn Supply Cggmission in Washington and veus said to oe a
- B2 8PP

I

au|

Julia Dorn w.od and brotner-in-law of Beatrice Heiman. Heiman was the former

-
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RESULTS (F INVESTIGATION

The physical surveillance on Robert Miller disclosed that he and
his wife visited the residence of Hermann Habicht, 3220 Chestnut Street, N.W.
on November 20, 1945. According to the technical surveillance on the Miller
residence, ¥iller and his wife had a dinner engagement at the Habicht home.

Thig source also reported on this day that Miller planned to meet an individual
2 Aantd Plad Anle as 159\! n+ mnn’hnrl‘!‘ f"'i'r'l‘]ﬁ- 'm'\ﬂ mrvgillance d180103ﬂi thﬂ.t

A TS Al e ek, DN WA by

after Miller dropped his wife at the Habicht residence, he traveled to Pinehurat
Circle and drove about the vicinity of that place for some little time, but
he was not observed to meet with any person there.

On November 28, 1945, according to the technical surveillance,
¥rs. Habicht contacted Mrs, Miller. U

On the morning of December 12, 1945, this source disclosed that
Janmie Miller contacted Mrs. Habicht and during their conversation il was
indicated that Hermann Hatdcht had completed his woark in Europes According
to Mrs. Habicht, her husband, Hermann, was looking for a job in Furope and
did not plan to return to the United States at the present time. Ue

Hermann Rollemann Habicht and his wife, Pelageya D. K. Habicht,
are the subjects of ®WInternal Security - R" investigations in the Washington
Field Offices Hermann Habicht was born in Chicago, Illinois on January 11,
1893. He studied at Harvard College and subsequently became & news corresnondmt
in Moscow, Russia. While there he married Polageya D. K. Habicht, who was
born in the Soviet Union. Pelageya was interned by the Russians there and
was released as an exchange prisoner in 1941, She and two others were
exchanged for Gaik B, Ovakimian, the head of the Soviet espionage organization
in the United States from 1934 to 1941,

When Habicht and his wife returned to the United States in 19/1 he
took a position with a Federal agency now known as the Foreign Econmnie

AAmME nd = li--u-- -l--l ~wn
ANl Ll Wik

: for Engle.nd and France to work as a
Field Chief for the Foreign Economic Administration, Polish-Russian Section,

making an economic survey in conjunction with MID. M e

¥rs. Habicht is known to spend considerable time with Jennie Miller
and also with Jack Marsalka and his wife, Milada. She i§ also friendly with

- J-Gl“-l-.: i Vid

Edmund Stevens, who visited Russia in the early 1930's as a delegate to an

International Young Communist League convention, and who returned to the United
States from Russia in the early part of July, 1044.
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On November 24, 1945, the technical surveillance disclosed that
Kinter Wood attempted to contact Robert ¥iller at his residence. Wood
stated that he desired to borrow a book from Robert Miller and asked the
Miller family to have dinner with him at his home. On the same day,
according to this source, in a conversation between Mr. and Mrs, Miller,
Minter Wood was referred to. Miller told his wife that he would
bring Mr. Wood with him when he came home and would give him the books
His wife added, "And then dispose of him --- unless you need him for his
work. Socially, I wouldn't want him around." Mrs. Miller stated that she
did not like to have Wopportunists® around the house. -

It will be noted that the technical surveiliance on the home
of Joseph Gregg, principal subject in this case, disclosed that Minter Wood
invited Gregg to his home November 24 for dimner. The physical surveillance
of Joseph Gregg reflected that he visited Wood at his home on the evening of
that daye N . U~

On November 24, 1945, Minter Wood was observed to accompany Robert
Miller to the Miller home and at 5:00 PM on that day Wood and Miller left
the latter's house,

On November 27, 1945, according to the technical surveillance, *
Robert Miller contacted Minter Wood and informed him that he thought he, Miller,
had left an envelope at Wood's place. Wood advised Miller that he had the
envelope and intended to bring it to Miller’s home, Miller then said, ¥Its
just got a ticket in there and I've got %o use it today." U

Minter Wood is an employee of the State Department. He 1s the
husband of Julda Dorn Wood and the brother-in-law of Beatrice Heiman.
"Heiman was the Secretary to the late Constantin Oumansky, the former Soviet .
Ambagsador to the United States. Beatrice Heiman is the daughter of Julius

Heiman, a contact of Arthur Adams, a Soviet esplonage agent now in the New
York area. -

On November 28, 1945, a technical surveillance disclosed that Robert
Miller contacted Joseph Gregg,aprincipal subject in this investigation, and
they discussed the possibility of the diemissal of some of the employees in
the State Department. Miller indicated that he was golng to -attempt to save .~

Gregg's job. | q’ An 7

ra

On December 1, 1945, the technicel survelllance disclosed that
on

e wEr WY L % AL

o contacted Miller and they again discussed the loyment
ituation in the State Department, =
X
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On December 6, 1945, Rose Gregg contacted Jennie Miller and
they discussed the employment possibilities’for Joseph Gregge During their
conversation, Mrs. Miller stated that Robert, her husband, had told her that
something interesting had turned up for Gregg. At the same time they
discussed various personalities in the State Department. d) Ve

On December 9, 1945, Miller, phoned Joseph Gregg and discussed with
him the oppartunities for a jobe (g< \r .

Joseph Gregg was identified by Elizabeth Terrill Bentley as an
individual who supplied her with Govermment informaticn coming to him during
the course of his employment by the Coordinator of Inter-American Affairas.
Bentley also stated that Gregg was associated with Robert Miller in the opera-
tion of a news service publication known as "The Hemisphere,® and that around
about 1942 Gregg was able to get a job with the Coordinator of Inter-American

: The technical surveillance disclosed that on November 24, 1945,
Robert Miller was at the home of Jack Marsalka. A4 physical surveilliance
reflected that there were numerous cars parked in the immediate vicinity of
the Marsalks residence at that time, and.a car registered to Mortimer Graves, °
3331 Dent Place, N.W., was also observed in the vicinity., It is noted that
Mortimer Graves is in the real estate and insurance business and

-
John Paul Milan Marsalka, residing st 3317 R Street, N.W.,

Washington, D. C., is & graduate of the University of Pittsburgh and obtained
a Ph.D. dezgree from Charles IV University of Prague, Czechoslovakia. In-
cluded in his past employment was that of translatar for the State Department
Foreign Service at lMoscow, USSR, from May, 1934 to August, 1939. In 1940,
Karsalka was employed as a Iibrary Assistant at the Library of Congress in
Washington, D. C, and in 1941 was connected with the OPA. :

The Civil Service Commission file reisting to Marsalka reflected
& note that his wife, a translator for the Federal Communications Commission,
had been dismissed because of her husband's questionable affiliations with
It was further noted in this file tha
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The Office of Emergency Management by letter dated August 27, 1941
sdvised that lMargalka had been dismissed from the OPA because of charges of
' being a Commnist or having Cmmnin:nﬁ.‘: 1'.endemncr i”i;n ?: 13!;311 E;r;:lka was
d engaged part tims as the District er of Russ ar
| . od in 1944 he was connected with

On December 1, 1945, according to the technicsl surveillance, Jack .

—g

Marsalka contacted the Miliers, Mrs, Miiler was curious to know whether "that

gentleman® has returned to New York or Pitisburgh and was advised by Marsallka
that the parson she was referring to was in Pittsburgh, Mrs. Miiler stated
that she thought that he was wquite a decent chapt and inquired how it was
that he speaka such good English, MKarsalka advised her that he, the unknown

v man, hed studied long ago and lived here sometime in 1933 and 1939, Marsalka
described this msn as a liaison man from Ed's firm, Westinghouse Elpctric,

in pittsburgh, Pennsylvania and said, "That's where we got him,® A~

A physical surveillance on Robert Miller disclosed that ‘on
December 7 Miller picked up Charles Flato and brought him to the Miiier home,
Thereafter, the Miliers, accompanied by Flato, went to the residence of
Randolph Feltus, 3212 P Street, N.W., Charles Flato resides at 1731 New
Hampshire Avenue, N.W., Washington, D, C. and is employed by the "New

Council of American Business, Inc.® which organisation originally began as
the "Businessmen of America, Inc.® :

Flato is a contact of Loulse Eosenberg Bransten, who is suspected

of Soviet espionage activity, He is also a contact of kKinter Wood and Juli:
Darn Wood, _

0o Decanber 8, 1945, er and his wife were observed to drive




tho home of Maurice Halperim, 9956 Gsorgia Avenue, Silver Spring,

Msryland, where they had been invited for dimner, Maurice Halperi.n
is a principal subject in this investigation ahd was identified by
Elizabeth Bentley as one who furnighed her with Government informatiom,

The technical surveillance dlsclosed on December 9, 1945, that
the Millers were contacted by a Rowena Rommel, who had arrived from Mexico on
the xevious day. Miller and Rommel discussed a newspaper story or series of
stories which had appeared in Providence, Rhode Island, the home town of .
Rommel, which indicated that Rommel was being investigated for Communiem, Y—Uw ~

Rommel consulted Miller as to the best thing for her to do and it
was agreed upon that she would not make any statement or denial of the ohargeo
which would affard the reporter more material for further articles,

On the evening of November 28, 1945, and sgain on December 12, 1945,  °
Miller was observed to enter the residence at 3106 M Street, N.W. On the :

second occasion it was observed that he emerged from there carrying a large .~ -
.envelope. Through George Parkhurst, a mail carrier covering this address, !
it was determined that Dr. Robert T. Morse, a paychiatrist, resided there. ' i

On December 12, 1945, Robert Miller and his wife visited the home e

of Mr. and Mrs, Nathaniel Weyl, 1505 28th Street, N.W. Nathaniel Weyl was

the subject of a Hatch Act investigation conducted at the request of Vice

President Henry A. Wallace during 1942. Weyl, then a Senior Economic Analyst _ i
with the Board of Economic Warfare, was designated by the Dies cumittee as e

asmber of the Nati onal Committee of the Domrunt st-asontrallad Stndant fansraas
ke G pvuuﬂl.v WL ODP

- Against War, one of the forerunners of the American lLeagus for Peace amd -. '
Democracy. -

1 5, 4942, Weayl was interviewsd 4n ¢onnection i:l.ﬂa.ﬂu '
Lo ) e Interview ho stated that he had lent his
g mttoe of the Student Congress Against Kar. He also

Siaitted that hom a " of the Amsrican League for Peace and Democr
An 1937 sl m t Party from 1928 to 1932, acr
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